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w Pochówek tradycyjny lub urnowy;
w Całodobowy przewóz krajowy osób zmarłych;
w Przechowanie zwłok w chłodni;
w Organizacja i obsługa kremacji;
w Profesjonalne przygotowanie zmarłego do pogrzebu;
w Sprzedaż trumien, urn, krzyży, kwiatów;
w Załatwianie spraw w imieniu klienta;
w Realizacja zasiłku pogrzebowego;
w Usługa grabarska;
w Profesjonalna oprawa uroczystości pogrzebowych.

KOMPLEKSOWE USŁUGI POGRZEBOWE 

SZYMON SEMCZYSZYN

517 871 325
43-173 Łaziska Górne, ul. Stefana Kardynała Wyszyńskiego 14D

9
mandatów poselskich 

przypada na okręg 
wyborczy nr 30 
(Rybnik, Jastrzębie-Zdrój, Żory, 

powiaty: mikołowski, raciborski, 
rybnicki, wodzisławski).

REKLAMA

Grupa śmierci

Więcej o rozpoczętym, trwającym rok 
sezonie wyborczym piszemy na str. 4-5

W naszym okręgu wyborczym W naszym okręgu wyborczym 
w PiS i PO nie ma politycznych w PiS i PO nie ma politycznych 
gwiazd, ale jest za to wielu gwiazd, ale jest za to wielu 
pracowitych, ambitnych  pracowitych, ambitnych  
i rozpoznawalnych działaczy i rozpoznawalnych działaczy 
partyjnych. Oznacza to, że partyjnych. Oznacza to, że 
czeka nas widowiskowa, czeka nas widowiskowa, 
bratobójcza walka o miejsca bratobójcza walka o miejsca 
na listach wyborczych. na listach wyborczych. 

RANKING FINANSOWY GMIN 
Samorządy z naszego 
powiatu wypadły słabo. str. 3

Podsumowanie 
piłkarskiej wiosny. str. 26-27

Szybka kolej w powiecie 
mikołowskim. 
Informacje spółki CPK.
 str. 13-15
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Zawsze się zastanawiałem skąd  
u mnie się bierze pozytywne podej-
ście do życia i nie uleganie depre-

syjnym nastrojom. Intuicyjnie wiedziałem 
jakie jest tego źródło, ale teraz potwierdzi-
li to ludzie mądrzejsi ode mnie. Jak wyni-
ka z poważnych badań przeprowadzonych  
w Brazylii i potwierdzonych w Europie - 
epizody depresyjne są blisko dwukrotnie 
częstsze u wegetarian niż u osób spoży-
wających mięso. Nie jestem wegetariani-
nem, a wręcz odwrotnie. Dobrze wypieczo-
ny stek budzi u mnie tyle emocji, co kore-
ański boys-band u nastolatek. Uważam też, 
że wspólnie spożyty szaszłyk może stać się 
fundamentem przyjaźni, miłości i innych 
międzyludzkich relacji. Dla wspólnego, na-
rodowego dobra chciałbym podzielić się 
tą radosną nowiną z ludźmi, którzy mają 
wpływ na nasze życie publiczne. Na przy-
kład europoseł Sylwia Spurek, pierwsza we-
getarianka RP zawsze wygląda na sfrustro-
waną, wewnętrznie spiętą, jakby ogrom 
problemów tego świata był zbyt wielki na 
jej wątłe barki. Być może jest to wynik źle 
zbilansowanej diety? Dla kontrastu weźmy 
innego polityka, ale z tej samej europarla-
mentarnej i komunistycznej bajki. Leszek 
Miller nie kryje swojego umiłowania do 
karkówki. Zawsze jest przy tym cyniczny, 
złośliwy i lekko grubiański, co u starych to-
warzyszy z czasów PRL jest oznaką dobre-
go nastroju. Nie lubię Millera, ale zdrowego 
rozsądku nigdy mu nie brakowało. 

Jerzy

Zadzwonił do nas czytelnik z inter-
wencją. Niedawno przeprowadził 
się do naszego powiatu. Spodo-

bała mu się zielona okolica, ale za póź-
no zorientował się, że w sąsiedztwie jest 
gospodarstwo rolne. Zadzwonił do gazety  
z prośbą, aby interweniować w sprawie 
zapachów i odgłosów jakie stamtąd do-
chodzą. Oczywiście zajmiemy się, ale nie 
gospodarstwem, lecz czytelnikiem. Sza-
nowny Panie z miasta! Jeśli przeszkadza ci 
zapach z obory, ryk krów, pianie kur albo 
praca maszyn rolniczych, to co tu jeszcze 
robisz? Przecież na Śląsku jest cała ma-
sa miejsc wolnych od wiejskich nalecia-
łości. Katowice gwarantujące bezpośredni 
dostęp do dróg szybkiego ruchu i centrów 
handlowych, strefa przemysłowa w Gliwi-
cach, centrum Rudy Śląskiej z Hutą Pokój 
w tle. Dlaczego nie zapuszczasz korzeni  
w takich miejscach, gdzie mógłbyś utrwa-
lać swój zachwyt do industrialnych klima-
tów. Narzekasz na zapachy. Spójrz na to 
z innej strony. Jeśli z gospodarstwa dobie-
gają naturalne zapachy to znak, że pro-
dukują tam zdrową żywność. Zamiast 
się uskarżać idź do gospodarza i zapytaj, 
czy nie możesz czegoś kupić po sąsiedzkiej 
zniżce. Chyba, że wolisz wyroby spożyw-
czo-podobne, którymi trują nas globalne 
fabryki jedzenia. Wieś to nie skansen albo 
tło dla sweet-fotek na facebook. Wróć tam, 
skąd przybyłeś. Nie wszyscy mogą miesz-
kać na wsi. 

Beata
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Wyry i Gostyń to jeden  
z najpiękniejszych zakąt-
ków naszego wojewódz-

twa. Całkiem słusznie o tej gminie krą-
ży opinia enklawy zieleni, ciszy i spo-
koju. Nic dziwnego, że chcą tutaj za-
puszczać korzenie mieszkańcy śląskich 
miast. To główny kierunek wewnętrz-
nej, regionalnej migracji. Gmina Wy-
ry jest na czele rankingu miejscowości  
z największym przyrostem ludno-
ści. Nie oznacza to, że rdzenni wyrza-
nie zakładają liczniejsze rodziny. De-
mograficzną statystykę napędzają no-
wi mieszkańcy. Do gminy Wyry ścią-

gają ludzie z zasobniejszymi portfela-
mi, których stać na budowę własne-
go domu, bo blokowisk tutaj nie ma. 
Niestety, ta zamożna, imigracyjna fa-
la ciągnie za sobą złodziejski ogon.  
W 2022 r. odnotowano w gminie Wy-
ry dwa włamania do domów, a w tym 
roku taką „normę” bandyci wyrobi-
li już do czerwca. Dodatkowo poli-
cja ujawniła w tym roku pięć kradzie-
ży. Warto zaznaczyć, że wbrew poja-
wiającym się plotkom, sprawcami byli 
wyłącznie obywatele Polscy. Ponadto,  
w ubiegłym roku na terenie gminy Wy-
ry ukrywało się aż 10 osób ściganych 

listami gończymi. W tym roku policja 
ujawniła trzech takich delikwentów. 

Wśród mieszkańców krąży plot-
ka, że w gminie działa zorganizowa-
ny gang włamywaczy. Czy to prawda? 
Wrócimy do tego tematu w przyszłym 
wydaniu „Naszej Gazety”. 

ADAM MYSZOR
Radny Gminy Wyry
Wzrost przypadków kradzieży z włamaniem 
w naszej gminie jest niepokojący. Tylko 
do 1 czerwca odnotowano już tyle samo 
takich przestępstw co w całym zeszłym 
roku. Na czerwcowej sesji złożyłem wniosek 
o dodatkowe patrole policji i straży 
miejskiej. Musimy chronić nasze domy przed 
bandytami, którzy coraz częściej na cel biorą 
mienie mieszkańców Wyr i Gostyni. 

Wsi spokojna?
W stosunku do ubiegłego roku w gminie Wyry wzrosła liczba kradzieży. Wśród mieszkańców krąży 
nawet plotka o zorganizowanym gangu włamywaczy. Radny Adam Myszor poprosił o szczegółowe 
informacje Komendę Powiatową Policji w Mikołowie. Dane nie są optymistyczne. 
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Tradycyjnie ranking przy-
gotował Instytut Studiów 
Wschodnich, a do współ-

pracy zostali zaproszeni wykła-
dowcy wyższych uczelni, specja-
lizujący się w finansach publicz-
nych. Metodologia tego opraco-
wania jest dosyć skomplikowa-
na. Warto wiedzieć, że w anali-
zie wykorzystano zestaw sied-
miu wskaźników oceny kondycji 
finansowej jednostek samorządu 
terytorialnego. Są to: udział do-
chodów własnych w dochodach 
ogółem, relacja nadwyżki ope-
racyjnej do dochodów ogółem, 
udział wydatków inwestycyjnych 
w wydatkach ogółem, obciążenie 
wydatków bieżących wydatka-
mi na wynagrodzenia i pochodne 
od wynagrodzeń, udział środków 
europejskich w wydatkach ogó-

łem - bez poręczeń, relacja zo-
bowiązań do dochodów ogółem 
oraz udział podatku dochodowe-
go od osób fizycznych w docho-
dach bieżących. 

Za każdą z tych pozycji 
przyznawane są 
punkty, a ich suma daje 
wskaźnik, który jest 
jednostką porównawczą 
rankingu.

- Inwazja Rosji na Ukra-
inę, pandemia Covid-19, refor-
my podatkowe, inflacja i skoko-
wy wzrost kosztów nośników ener-
gii - to najważniejsze wydarzenia, 
które wpłynęły na otoczenie pol-
skich samorządów w ostatnich la-
tach. Pomimo takich wyzwań to 
właśnie samorządy wykazały się 

elastycznością, przedsiębiorczo-
ścią, kreatywnością i umiejętno-
ścią adaptacji w trakcie realiza-
cji zadań na rzecz obywateli, gmi-
ny, powiatu, województwa i kraju 
- wyjaśnia Zygmunt Berdychow-
ski, Przewodniczący Rady Pro-
gramowej Forum Ekonomiczne-
go i pomysłodawca Europejskie-
go Kongresu Samorządów.

Wspomniana 
kreatywność jednym 
samorządom wyszła 
lepiej, a innym gorzej. 

Przygotowano kilka rankin-
gów, w zależności od wielkości  
i statusu administracyjnego. Ła-
ziska Górne, Mikołów i Orzesze 
zostały sklasyfikowane w katego-
rii gmin miejskich. Jest ich w su-

mie 236. Wyłuskaliśmy z tego ze-
stawienia miejscowości nasze-
go regionu. Średnio wypadł Mi-
kołów, który w innych zestawie-
niach uchodzi za jedno z najbo-
gatszych miast na Śląsku. Sła-
bo prezentuje się Orzesze. Nato-
miast Łaziska Górne znalazły się 
na końcu stawki. 

W rankingu 
gmin wiejskich 
sklasyfikowano 1513 
miejscowości. 

Nasi reprezentanci wypadli  
średnio. Ornotowice znalazły 
się na 670 miejscu, a Wyry na 
718 pozycji. W kolejnym wyda-
niu gazety przeanalizujemy po-
zycję rankingową powiatu miko-
łowskiego. 
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19 Knurów
21 Imielin

26 Wojkowice
27 Szczyrk

29 Wisła
31 Kalety

38 Tarnowskie Góry
40 Poręba
71 Bieruń

73 Czeladź
89 Żywiec

96 Mikołów
110 Miasteczko Śl.

114 Pyskowice
118 Racibórz

121 Pszów
123 Będzin

137 Zawiercie
140 Radzionków

142 Orzesze
146 Lubliniec

170 Ustroń
171 Wodzisław Śl.

172 Sławków
173 Cieszyn

182 Myszków
183 Lędziny

198 Łaziska Górne
219 Rydułtowy

234 Radlin

3,68
3,64

3,54
3,52
3,47
3,45
3,33
3,33

3,10
3,09

2,98
2,93
2,86
2,82
2,79
2,78
2,70
2,69
2,68
2,67
2,63

2,52
2,51
2,51
2,50
2,42
2,42
2,35

2,02
1,55

miejsce w ogólnopolskim  miejscowość indeks
rankingu

Kia Sportage - najch썢tniej wybierany SUV w Polsce w 2022 roku 
według danych CEPiK za rok 2022.
Teraz dost썢pny w atrakcyjnym kredycie 60/40 RRS0 0%.
Nie przestawaj odkrywa썉.

Gwarancja Kia obejmuje okres 7 lat od daty pierwszej rejestracji lub 150 000 km, w zale쏺no쏂ci od tego, co nast썀pi wcze쏂niej. Obowi썀zuje na terenie Rzeczypospolitej Polskiej, w krajach Europejskiego 
Obszaru Gospodarczego (EOG) oraz w Szwajcarii. Szczeg쎣łowe okresy gwarancji oraz jej warunki (np. dotycz썀ce akumulator쎣w, powłoki lakierowej lub wyposa쏺enia) okre쏂lone s썀 w ksi썀쏺ce gwarancyjnej. 
Wi썢cej o 7-letniej gwarancji Kia na stronie www.kia.com. Kia Sportage – najch썢tniej wybierany SUV w Polsce w 2022 roku. Według danych CEPiK za rok 2022. Zu쏺ycie paliwa 1,2-7,2 l/100 km, emisja CO2
26-163 g/km, (cykl mieszany WLTP). Warto쏂ci zu쏺ycia paliwa i emisji wynikaj썀 z wersji/wariantu pojazdu oraz z jego wyposa쏺enia. Dane zu쏺ycia paliwa maj썀 charakter por쎣wnawczy i zostały uzyskane 
na stanowisku pomiarowym zgodnie z wymaganiami Rozporz썀dzenia (WE) 715/2007. Warto쏂ci rzeczywiste mog썀 by썉 inne w zale쏺no쏂ci od warunk쎣w i stylu jazdy. 

Propozycja kredytu dost썢pna do 30.06.2023 r. Rzeczywista Roczna Stopa Oprocentowania (RRSO) dla kredytu samochodowego na zakup nowego pojazdu w Kredycie 60/40, wyliczona na dzie쎛 
12.04.2023 r. wynosi 0%. Kredytu udziela BNP Paribas Bank Polska S.A. na podstawie zdolno쏂ci kredytowej. 60% wpłaty własnej przy zakupie pojazdu, pozostałe 40% płatne jednorazowo w 12 miesi썀cu. 
Dealerzy Kia wsp쎣łpracuj썀 z Bankiem i s썀 umocowani do 쏂wiadczenia w imieniu Banku usług po쏂rednictwa w zakresie czynno쏂ci faktycznych i prawnych zwi썀zanych z zawieraniem um쎣w kredytu. 
Niniejszy materiał nie stanowi oferty. Szczeg쎣ły u Dealera i na www.kia.com.

Kia Sportage. 
Teraz dost썢pna w kredycie 60/40 
RRSO 0%.

ETRANS | Autoryzowany Dealer
Łaziska G쎣rne, ul. Le쏂na 1

T: 32 325 74 11, www.etrans.pl 

Mikołów - średnio, Orzesze - słabo, Łaziska Górnie - źle
u Na ten ranking czekali wszyscy - instytucje współpracujące z miastami i gminami, inwestorzy, a także sami 

samorządowcy. To najbardziej dokładna i skrupulatna analiza finansowa jednostek administracyjnych.
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Chcesz sprzedawać więcej w internecie?
ODEZWIJ SIĘ DO NAS

Na rozgrzewkę wyborcze-
go sezonu czeka nas 
październikowa batalia  

o Sejm i Senat. Warto przypomnieć  
o co toczy się gra. W naszym okręgu  
(nr 30 - Jastrzębie-Zdrój, Rybnik, Żo-
ry oraz powiaty mikołowski, raciborski, 
wodzisławski i rybnicki) jest do wzięcia 
dziewięć mandatów poselskich. Według 
symulacji znanego i wiarygodnego po-
litologa Marcina Pallade, cztery miej-
sca przypadną Prawu i Sprawiedliwo-
ści, trzy Platformie Obywatelskiej i po 
jednym Polsce 2050 Szymona Hołow-
ni oraz Konfederacji. W porównaniu  
z obecnym układem sił nic się nie zmie-
nia tylko w przypadku PO. PiS i Lewi-
ca tracą po jednym mandacie. Do gry 
wchodzą nowi, czyli Hołownia i Kon-
federacja. 

Pasjonująco zapowiada się 
nie tylko starcie między 
partiami, ale także ruchy 
wewnątrz ugrupowań, 
zgodnie ze staropolską 
gradacją pojęcia „wróg”: 
normalny wróg, śmiertelny 
wróg i kolega z listy 
wyborczej. 

Najmniej wiemy o tym, co dzieje się 
w obozie Konfederacji na poziomie na-
szego regionu. Nie jesteśmy w stanie 
przewidzieć kto z tej ekipy może zo-
stać posłem. Klarowniej rysuje się sy-
tuacja w Polsce 2050 Szymona Hołow-
ni. Jest prawie pewne, że „jedynką” na 
liście będzie Łukasz Osmalak z Mikoło-
wa. Dla powiatu mikołowskiego jest to 
dobra informacja. Swój człowiek przy 
ul. Wiejskiej w Warszawie to szansa na 
skuteczny lobbing w naszych, lokalnych 
sprawach. Nie dzielmy jednak skóry na 
niedźwiedziu, bo sondaże nie są ostat-
nio łaskawe dla Trzecie Drogi, czyli ko-
alicji Polski 2050 i PSL. 

Może tak się stać, że 
Osmalak będzie zwycięzcą 
na swojej liście, ale do 
Sejmu nie wejdzie. 

Inny problem mają za to w PiS i PO. 
W naszym okręgu nie ma wprawdzie 
gwiazd z politycznej „pierwszej ligi”, 
ale jest za to wielu równorzędnych, so-
lidnych, rozpoznawalnych i aktywnych 
działaczy. Szykuje się ostra, bratobójcza 
walka o dobre miejsca na listach wybor-
czych. Zacznijmy od partii rządzącej. 
Ostateczny układ i kolejność nazwisk 
zależy tylko od Jarosława Kaczyńskiego. 
Prezes PiS w wywiadach podkreśla, że 
ma jeszcze sporo czasu na podjęcie de-
cyzji. Dla kandydatów oznacza to życie 
w niepewności przynajmniej do końca 
wakacji. Z nieoficjalnych informacji wy-
nika, że listę PiS w naszym okręgu może 
wzmocnić pochodzący z Raciborza Pa-
weł Jabłoński, wiceminister Spraw Za-
granicznych. Toczy się też walka o miej-
sce dla Michała Wosia sekretarza stanu 
w Ministerstwie Sprawiedliwości z Su-
werennej Polski. To rozpoznawalny po-
lityk i bliski człowiek Zbigniewa Ziobro, 
który - podobno - ostro podbija wybor-
czą stawkę w układankach w ramach 
Zjednoczonej Prawicy. W dodatku krą-
żą plotki o możliwym starcie Julii Kloc- 
Kondrackiej, popularnej radnej sejmiku 
wojewódzkiego i córki Izabeli Kloc, po-
seł do Parlamentu Europejskiego. Sama 
zainteresowana nie potwierdza tych in-
formacji, ale jej nazwisko krąży na nie-
formalnej giełdzie kandydatów. Dodaj-
my do tego obecnych posłów, Adama 
Gawędę, Bolesława Piechę, Grzegorza 

Matusiaka i Teresę Glenc, którzy też po-
walczą o reelekcję. 

Powiedzieć, że w PiS toczy 
się wewnętrzna rywalizacja 
to nic nie powiedzieć.

Nieformalnym zwyczajem jest także, 
że każda z siedmiu jednostek admini-
stracyjnych tworzących nasz okręg wy-
borczy musi wystawić swojego kandy-
data. Po awansie Izabeli Kloc do Par-
lamentu Europejskiego lista działa-
czy PiS w naszym powiecie, któ-
rzy mogą powalczyć o wyższą 
stawkę, jest bardzo krótka. 
Jakieś szanse miałby jedy-
nie mikołowianin Adam 
Lewandowski, który 
dobrze sobie radzi ja-
ko wiceprezes Woje-
wódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej  
w Katowicach. Stał się 
rozpoznawalny i dobrze ko-
jarzony dzięki wdrażaniu pro-
ekologicznych programów. Sam 
Lewandowski nie chciał skomento-
wać ewentualnego startu w wyborach.

W PO również szykuje się 
bratobójcza gra o tron.

Platforma Obywatelska ma obecnie 
troje posłów z naszego regionu: Mar-
ka Krząkałę, Gabrielę Lenartowicz  
i Krzysztofa Gadowskiego. Jest mało 
prawdopodobne, aby w tym składzie 
spotkali się w Sejmie przyszłej kaden-
cji. W poprzednich wyborach „jedyn-

ką” był Krząkała, ale chodzą słuchy, że 
po raz kolejny nie dostanie „biorącego” 
miejsca. Ten rybniczanin oznaczony, 
m.in. Krzyżem Komandorskim Orderu 
Zasługi RFN, jest człowiekiem Grzego-
rza Schetyny. Był jego głównym dorad-
cą do spraw niemieckich, kiedy popu-
larny „Schet” kierował ministerstwem 
spraw zagranicznych w rządzie PO-
-PSL. Dobre czasy jednak minęły. Sche-

tyna żyje w bardzo szorst-
kiej przyjaźni z Donaldem 
Tuskiem, a wszyscy wie-

dzą, że szef PO nie ma li-
tości dla wrogów, zwłaszcza 

wewnętrznych. Oznacza to, że 
najlepsze lata w PO minęły też 

dla Krząkały. Z kolei Gabriela Le-
nartowicz podkłada sobie sama no-
gi. Podczas niedawnej, uroczystej se-
sji w Jastrzębiu-Zdroju z okazji 60-le-
cia miasta, zwróciła się do tamtejszych 
radnych i mieszkańców: „... drodzy ra-
ciborzanie”. Ta gafa poszła w miasto  
i przeczuleni na swoim punkcie jastrzę-
bianie są - delikatnie mówiąc - wściekli 
na Lenartowicz. Najbardziej cieszy się  
z tego Krzysztof Gadowski z Jastrzębiu- 
Zdroju, który punktuje dzięki błędom 
rywali. Między tę trójkę klina chce wbić 
Mieczysław Kieca, prezydent Wodzi-

Wyborcze igrzyska ogłaszamy za otwarte!
Rozpoczął się sezon 
politycznych rozgrywek. 
W jesiennej rundzie 
zmierzą się zawodnicy 
ligi parlamentarnej. Po 
krótkiej zimowej przerwie, 
na wiosnę ruszą rozgrywki  
w klasach samorządowych 
i europarlamentarnych. 
Będziemy dla Państwa 
na bieżąco komentować 
zmagania w tej 
pasjonującej dyscyplinie, 
łączącej elementy boksu, 
strzelectwa sportowego  
i szachów. 

Na przedbiegu kampanii jedno z najciekawszych pytań brzmi: 
wystartuje pan do Sejmu czy też do Senatu?

MIROSŁAW DUŻY, starosta powiatu mikołowskiego
Też chciałbym poznać odpowiedź na to pytanie. Niestety sztaby wyborcze  
i liderzy ugrupowań do ostatniej chwili zwlekają z ujawnieniem informacji 
o ostatecznym kształcie list wyborczych. Tak jest też tym razem. Mogę 
potwierdzić, że startuję w wyborach natomiast czy będzie to Sejm albo 
Senat jest sprawą drugorzędną. Najważniejsze, aby nie zmarnować szansy 
na umieszczenie w polskim parlamencie przedstawiciela naszego powiatu. 

Lewica 1

PO 3

PiS 5

Obecni posłowie 
z naszego 

okręgu



sławia. Jest to echo poli-
tycznej rewolty marszał-
ka województwa Jaku-
ba Chełstowskiego. Przy-
pomnijmy, że w ubiegłym 
roku dosyć nieoczekiwanie 
zerwał on współpracę z PiS  
i zmontował koalicję z PO. Cheł-
stowski firmuje ugrupowanie Tak dla 
Polski, które ma wielu członków w sa-
morządach i jest prawdziwym utrapie-
niem dla lokalnych działaczy Platfor-
my, ponieważ muszą się z nimi dzielić 
miejscami na listach wyborczych. I tak 
jest też w naszym okręgu. Kieca chce 
dostać wysokie miejsce, bo tak wynika  
z nieformalnych ustaleń między lide-
rami PO i Tak dla Polski. W tej mało 
klarownej wodzie może wypłynąć ktoś 
spoza Rybnika, Raciborza i Jastrzębia-
-Zdroju. Taką szansę ma Mirosław Du-
ży, starosta mikołowski. Jest on rozpo-
znawalny w naszym powiecie, ale jego 
nazwisko krąży także na innych salo-
nach, jako członka władz regionalnych 
PO i przyjaciela Borysa Budki. 

Problem w tym, że Duży 
może nie dostać szansy na 
mandat poselski, bo mówi 
się o jego ewentualnym 
starcie do Senatu.

Na opozycji sytuacja jest podobna jak 
w PiS. Tylko najściślejsze kierownictwo 
wie, kto i gdzie znajdzie się na liście, ale 
do podjęcia konkretnych decyzji dro-

ga jest jeszcze daleka. W PiS raczej nie 
będzie problemu. Obecny senator Woj-
ciech Piecha poradził sobie cztery lata 
temu i zapewne znów dostanie szansę. 
Gorzej jest na opozycji, która uwikła-
ła się w pakt senacki. Regionalni lide-
rzy PO chcą, aby wystartował Mirosław 
Duży, ale szczebel wyżej - na poziomie 
krajowym - liczą się inne układanki.  
Z tego co wiemy, Szymon Hołownia 
ostro naciska na Donalda Tuska, aby  
w naszym okręgu (nr 73 - Rybnik oraz 
powiaty mikołowski i rybnicki) miejsce 
przypadło jego człowiekowi, wiceprezy-
dentowi Rybnika Piotrowi Masłowskie-
mu. Podobno szef PO jest skłonny na to 
przystać. 

Po jesiennych emocjach czeka nas 
krótka, zimowa przerwa i powrót do 
wyborczej karuzeli. 

Wybory samorządowe  
są tak samo ważne,  
a już na pewno bardziej 
emocjonujące od 
parlamentarnych. 

Ciekawie jest zwłaszcza w mniej-
szych miejscowościach, takich jak  
w powiecie mikołowskim, gdzie kan-
dydatami są ludzie, których często 
znamy osobiście. Niedawno ukazała 
się ciekawa prognoza wyborcza przy-
gotowana przez Ogólnopolską Gru-
pę Badawczą. Analizy i rankingi OGB 
warto brać poważnie pod uwagę, bo 
cechuje je duża trafność w porów-
naniu z późniejszymi wynikami wy-
borów. Metodologia i kryteria, które 
zostały wzięte pod uwagę przy oce-

nie szans burmistrzów i prezyden-
tów miast, są dosyć skompliko-

wane. Skupmy się więc tylko 
na wynikach. Według OGB 

najmniejsze szanse na re-
elekcję mają w naszym 
regionie prezydenci 
lub burmistrzowie: Za-
brza, Siewierza, Pszowa, 
Knurowa i Czerwionek- 

Leszczyn. 

Samorządowca  
z naszego powiatu 
nie ma w czołówce 
prawdopodobnych 
przegranych, ale jest 
na tyle wysoko, aby 
czuć lekki niepokój. 

Mowa o Stanisławie Piechuli, burmi-
strzu Mikołowa, którego prawdopodo-
bieństwo porażki wynosi 25 proc. Na 
15 proc. oceniono widmo klęski Alek-
sandra Wyry, burmistrza Łazisk Gór-
nych. Spać w miarę spokojnie może Mi-
rosław Blaski, burmistrz Orzesza. Praw-
dopodobieństwo jego porażki wycenio-
no na 10 proc. Ranking nie obejmuje 
samorządów gminnych. Tutaj możemy 
pokusić się o własną prognozę. Barbara 
Prasoł, burmistrz Wyr, zapowiedziała, 
że nie zamierza ubiegać się o reelekcję. 
Zapowiada się więc arcyciekawy poje-
dynek między Joanną Pasierbek-Ko-
nieczny, cieszącą się poparciem obec-
nej wójt przewodniczącą Rady Gminy  
a Adamem Myszorem, który w samo-
rządzie tworzy jednoosobową, bardzo 
aktywną opozycję. W Ornontowicach - 
póki co - nikt oficjalnie nie zgłosił rosz-
czeń do fotela wójta, więc pozycja obec-
nego, Marcina Kotyczki, wydaje się nie-
zagrożona. 

Wyborom samorządowym 
smaczku dodaje klątwa 
drugiej tury.

Jak wiadomo, w wyborach na prezy-
denta, burmistrza czy wójta, jeśli nikt  
z kandydatów nie uzyska przynajmniej 
50 proc., to konieczna jest dogrywka.  
Z reguły nie służy ona dotychczasowym 
włodarzom. W Ornontowicach, Orzeszu 
i Łaziskach Górnych na razie nie zapo-
wiada się druga tura, bo nie ujawnili się 
kontrkandydaci z szansami na sukces. 
W Wyrach, jeśli nie zgłosi się ktoś trze-
ci, walkę o tytuł rozstrzygnie wspomnia-
na dwójka. Najciekawiej wygląda sytu-
acja w Mikołowie. W mieście jest kilka 
środowisk politycznych, które mają po-
tencjał, aby wystawić kandydata i zorga-
nizować mu przyzwoitą kampanię wy-
borczą. Obrońca tytułu, burmistrz Sta-
nisław Piechula może być pewien tyl-
ko poparcia Platformy Obywatelskiej. 
W czasie całej kadencji stał za nim także 
klub radnych Obywatelskiego Komite-
tu Samorządowego. Z OKS jest zastępca 
burmistrza Mateusz Handel i przewod-
nicząca Rady Miejskiej Katarzyna Syryj-
czyk-Słomska. Dla Stanisława Piechu-
li jest to wsparcie, ale i zagrożenie. OKS 
to dosyć prężna i dobrze zorganizowa-
na ekipa z ciekawymi ludźmi w składzie. 
Ze względu na status zawodowy Mate-
usz Handel może wahać się przed walką 
o fotel burmistrza, ale Katarzyna Syryj-
czyk-Słomska nie ma już takich ograni-

czeń. Podobnie jest z Łukaszem Osmala-
kiem. Życzymy mu jak najlepiej w wybo-
rach parlamentarnych, ale jeśli z dobrym 
wynikiem nie dostanie się do Sejmu, to 
przecież nie zmarnuje takiego kapitału 
politycznego. Będzie miał za sobą bez-
cenne doświadczenia kilkumiesięcznej 
kampanii wyborczej. Swojego kandyda-
ta wystawi także PiS. Bez względu na to 
kim będzie ta osoba, zbierze co najmniej 
20 - 25 proc. głosów prawicowego elek-
toratu tylko ze względu na szyld partyj-
ny. A jeśli PiS znajdzie ciekawego kandy-
data, to poważnie może pomyśleć o dru-
giej turze. Nie zapominajmy też o Kon-
federacji. Na pewno będzie miała dobry 
wynik do parlamentu. Taktyka politycz-
na nakazuje, aby trzymać się tej fali suk-
cesu, a nie ma lepszego pretekstu niż ko-
lejne wybory. W samorządzie obowiązu-
ją inne reguły, niż w krajowej polityce. 
Na lokalnym poziomie nie zadziała za-
sada: wszyscy kontra PiS. W dodatku je-
śli w drugiej turze zmierzyłby się np. Sta-
nisław Piechula z Katarzyną Syryjczyk-
-Słomska, to poparcie PiS stałoby się 
tzw. języczkiem u wagi. Łatwo zgadnąć 
kto dostałby poparcie od mikołowskiej 
prawicy. Kampania wyborcza dopiero 
się zaczyna, a już jest ciekawie. Aż strach 
się bać, co przyniosą nam kolejne tygo-
dnie i miesiące. 

W kolejnym wydaniu gazety przed-
stawimy analizę sytuacji wyborczej do 
Parlamentu Europejskiego. 

 Jerzy Filar
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ATRAKCYJNE CENY szczegóły tel. 604 196 619ATRAKCYJNE CENY szczegóły tel. 604 196 619

OKNA • DRZWI
BRAMY • ROLETY

Tychy, ul. Mikołowska 199
tel. 32/217 77 94/95
kom. 604 196 619

KANCELARIA RADCY PRAWNEGO
dr Ireneusz Korczyński

ul. Górnicza 7, 41-400 Mysłowice
tel. (32) 316 31 07 fax (32) 223 86 87

Wyborcze igrzyska ogłaszamy za otwarte!
REKLAMA

REKLAMA

Prognoza podziału 
mandatów 

po jesiennych 
wyborach

PiS 4

PO 3

Konfederacja 1

Trzecia Droga 1
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Stąd świat akcji pomocowych, 
wszelkiego rodzaju zbiórek, 
biegów charytatywnych, licy-

tacji wydaje się ciągle rosnąć.
Najwyższy poziom otwarcia serc 

osiągnęliśmy w ciągu ostatniego ro-
ku, w sposób niezwykły (chyba  
w skali świata) wspierając ludzi  
z Ukrainy, zmuszonych wojną do 
ucieczki ze swoich domów. 

Jednocześnie, obok 
spektakularnych akcji 
i zbiórek, ważnym jest, 
żeby pomagać ludziom 
na co dzień. 

Co więcej, często pomagaliby-
śmy znacznie częściej, niż przy du-

żych wydarzeniach charytatywnych, 
ale nie mamy czasu szukać potrze-
bujących. Ograniczają nas, co oczy-
wiste, również możliwości finan-
sowe - wolelibyśmy pomagać czę-
ściej, ale angażując drobne kwoty. 
Wychodząc temu naprzeciw, poja-
wiła się w ostatnim czasie moda na 
lodówki społeczne. Ustawia je co-
raz więcej organizacji społecznych 
oraz gmin. Na czym polega ten po-
mysł? Ustawiamy w dobrym, oświe-
tlonym miejscu lodówkę, najlepiej 
przeszkloną. Zapewniamy jej zapeł-
nienie różnego rodzaju żywnością  
i osoby potrzebujące mogą się czę-
stować, a chętni do pomocy wkła-
dać do niej produkty żywnościowe. 
Pomysł świetny! Daje zarówno moż-

liwość bieżącej pomocy, jak i bieżą-
cego korzystania. Lodówka społecz-
na, obok wszystkich swoich zalet, 
ma jednak parę mankamentów: ko-
nieczność zakupu urządzenia, za-
pewnienia mu dostępu do prądu, 
utrzymywania w czystości, dbania 
o to, żeby produkty w lodówce by-
ły świeże. Dlatego też, zdając so-
bie sprawę, że każdy, nawet najlep-
szy pomysł daje się ulepszyć, posta-
nowiliśmy zaproponować wirtualną 
lodówką społeczną. Przy czym po-
moc, którą w ten sposób oferujemy, 
jest jak najbardziej prawdziwa! Po-
mysł jest bardzo prosty i nazywa się 
TABLICA PEŁNA DOBRA. Ak-
cja ta od wielu miesięcy z powodze-
niem działa w Tychach. 

W zaprzyjaźnionych punktach 
handlowych (na terenie naszego po-
wiatu są to piekarnie pana Wojciecha 
Klosa) pojawiły się korkowe tablice. 

Chcesz pomóc? Zrób  
to w dwóch banalnie 
prostych krokach:

1. Zapłać za posiłek (wszystko jedno, 
co to będzie: może jedna bułka,  
a może produkty na obiad dla ca-
łej rodziny).

2. Zawieś paragon na tablicy.
I już! Tak, to wszystko! Osoba po-

trzebująca zdejmie paragon z tablicy 
i odbierze produkt!

Zachęcamy do współpracy inne 
sklepy i punkty handlowe. Koszty są 
minimalne (raptem kawałek ściany 
z gwoździem), a pomagać możemy 
wszyscy i to na bieżąco!

Pierwsza w powiecie mikołowskim 
TABLICA PEŁNA DOBRA

Dobrze jest pomagać ludziom, prawda? Chyba każdy z nas zdaje sobie 
sprawę, że liczba osób potrzebujących pomocy wcale nie spada. Z drugiej 
zaś strony pomagając innym czujemy, że nas to buduje wewnętrznie. 
Czujemy się potrzebni, dla kogoś ważni. Można zaryzykować twierdzenie, że 
pomaganie jest równie ważne dla potrzebujących jak i dla pomagających!

materiał partnera
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W ubiegłym miesiącu zamieściliście arty-
kuł „Hydrozagadka” o pomyśle podłą-
czenia Łazisk Górnych do podziemne-

go ujęcia wody w kopalni „Bolesław Śmiały”. Prosi-
liście o opinię czytelników. Mój 
głos jest na nie. Dlaczego? Tak 
się składa, że mam krewnych 
w Lędzinach, gdzie doszło do 
podobnej sytuacji. Wodę do 
miasta zaczęto sprowadzać 
z podziemnego ujęcia w ko-
palni Ziemowit. Wspomina-
liście o tym też w waszym 
artykule, ale sytuacja była  
o wiele poważniejsza, niż pi-
saliście. Woda u moich zna-
jomych była tak fatalna, że 
do celów spożywczych mu-
sieli kupować pięciolitrowe baniaczki w markecie. 
Kąpali się w tym, co leciało z kranów, ale swędziała 
ich potem cała skóra. Rozumiem, że Polska Grupa 
Górnicza jest w trudnej sytuacji ekonomicznej, ale 
niech nie szuka dodatkowych źródeł dochodu kosz-
tem zdrowia i komfortu mieszkańców. Nie wiem, 
po co samorządy i miejskie spółki wodociągowe go-
dzą się na takie eksperymenty. Przecież najlepszą 

wodę w naszym regionie dostarcza Górnośląskie 
Przedsiębiorstwo Wodociągowe. Woda pochodzi  
z jeziora w Goczałkowicach i z górskiej rzeki Soły. 
Wodna magistrala GPW ma cały system filtrów, 
stacji kontroli i innych zabezpieczeń, które gwa-

rantują, że woda będzie 
zawsze dobrej jakości. 
Natomiast z podziem-
nymi źródłami zawsze 
jest jakieś ryzyko, bo do 
końca nie wiadomo jaka 
„płukanka” wypłynie na 
powierzchnię. Nawet jeśli 
woda z kopalni byłaby tań-
sza, to jaka to jest oszczęd-
ność przy skali obecnej 
drożyzny. Wolę zapłacić 
kilkanaście złotych więcej, 

ale mieć pewność, że woda nie zniszczy mi pral-
ki, kaloryferów albo nerek. Jeśli prawdą jest - jak 
napisaliście w artykule - że burmistrz Łazisk Gór-
nych zainteresowany jest tym pomysłem, to nie ma 
on mojego głosu w wyborach samorządowych. Nie 
jest to tylko moja opinia, ale całej rodziny i wielu 
znajomych.

Mieszkaniec Łazisk Górnych 

List do redakcji

Nie dla wody z kopalni

Jadalne królestwo mórz i rzek 
czeka na Ciebie w naszym sklepie.

ZAPRASZAMY
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Na konwencji programowej 
Trzeciej Drogi obecnych 
było kilka tysięcy sym-

patyków, w tym także reprezentacja po-
wiatu mikołowskiego: radni powiatowi 
Michał Kopański i Tomasz Macha oraz 
wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  
w Mikołowie Michał Rupik.

Do przybyłych przemawiał najpierw 
burmistrz Grodziska Mazowieckiego 
Grzegorz Benedykciński, a zaraz po 
nim na scenę weszli liderzy Partii Pol-
ska 2050 oraz PSL - Szymon Hołownia 
i Władysław Kosiniak-Kamysz, którzy 
przedstawili założenia Trzeciej Drogi.

Lider Polskiego  
Stronnictwa Ludowego 
mówił o zmianach, których 
potrzebuje Polska.

Wśród nich znalazły się: wsparcie dla 
rolników, przedsiębiorców i dużych ro-
dzin czy zmiany w systemie opieki zdro-
wotnej. Następnie głos zabrał lider partii 
Polska 2050, który przedstawił Trze-

cią Drogę jako pokoleniowe wyzwanie  
i zwrócił uwagę zgromadzonych na ko-
lejne trzy płaszczyzny gospodarki i życia 
narodu. Były nimi: oświata, czyli 17 000 
wakatów na stanowiskach nauczycieli  
i niski poziom języka angielskiego 
wśród absolwentów szkół podstawo-
wych. Podniósł również temat energii 
odnawialnej, której oszczędzanie po-

winno się zwracać oraz osób niepeł-
nosprawnych i ich opiekunów, którym 
należy się godność i szacunek, a których 
nie otrzymują od obecnego rządu.

Szymon Hołownia mówił także, że na-
wet jak najlepszy wynik Platformy Oby-
watelskiej i jak najgorszy wynik Prawa  
i Sprawiedliwości nie wystarczą do zwy-
cięstwa. 

- Mamy plan, jak zwyciężyć 
i jak tego zwycięstwa nie 
zmarnować - podkreślił 
lider Polski 2050 na 
zakończenie wystąpienia.

Podczas wydarzenia sympatycy Trze-
ciej Drogi usłyszeli również, że głosując 
na Konfederację, nie dostaną Magraret 

Thatcher i Ronalda Reagana, tylko Grze-
gorza Brauna i Janusza Korwina-Mikke. 
Po wystąpieniu Szymona Hołowni, lide-
rzy obu partii znaleźli się razem na scenie 
raz jeszcze, aby odpowiedzieć na pytania 
od zgromadzonych na konwencji.

Co istotne, podczas konwencji zapre-
zentowano sześć gwarancji dotyczących 
wsparcia dla rolników i przedsiębiorców, 
a także docenienia dużych rodzin, zmia-
ny w funkcjonowaniu systemu zdrowia 
w Polsce, podniesienia wynagrodzenia 
i jakości pracy nauczycieli oraz eduka-
cji uczniów, wprowadzenia energii od-
nawialnej - tak, by oszczędzanie prądu 
rzeczywiście się opłacało i wsparcie osób 
z niepełnosprawnościami oraz ich asy-
stentów.

Podczas wydarzenia poruszonych 
zostało wiele istotnych kwestii. 
Mówiono o sprzeciwie wobec 

budowy szybkiej kolei CPK w tym wa-
riancie, w jakim jest on proponowany.  
W ocenie Łukasza Osmalaka, jeśli Trze-
cia Droga będzie mieć wpływ na budowę 
kolei w proponowanej formie, to dołoży 
starań, aby ją zablokować.

Nie zabrakło także, zgodnie z przed-
stawianymi przez Trzecią Drogę sześcio-
ma gwarancjami, tematu zielonej energii 

- zwłaszcza na Śląsku, ojczyźnie przemy-
słu węglowego.

Jak mówił na spotkaniu 
Szymon Hołownia, 
transformacja energetyczna 
musi się dokonać, a jeśli 
Trzecia Droga przejmie 
władzę, to postara się, aby 
tak się stało.

Zarówno z tych słów, jak i obietnic 
koalicji wynika, że energia odnawialna 
jest kwestią zdecydowanie priorytetową. 
Śląsk traktowany jest jako potencjalne 
przyszłe centrum zielonej energii, które 
może nie tylko przodować w jej wytwa-
rzaniu, ale także wymyślać innowacyjne 
rozwiązania potrzebne do jej produkcji.

Podczas rozmowy o regionie śląskim, 
zapewniono jednocześnie, że przemiana, 
jaka ma się dokonać na Śląsku powin-
na być dla niego sprawiedliwa, aby dzie-
ci górników, ich jakość życia oraz przy-
szłość były tak samo istotne, jak każdego 
innego dziecka.

Zielona energia jest oczywiście celem 
mierzalnym, ale nie do roku 2030 - jak 
mówiono podczas wydarzenia - jeśli ktoś 
mówi, że osiągnięcie neutralności klima-
tycznej w kilka lat jest możliwe, to kłamie.

Neutralność klimatyczna pozostaje  
w naszym zasięgu, jeżeli mówimy o więk-
szym zakresie czasowym, przykładowo 
do roku 2050, chociaż nawet wtedy bę-
dzie to bardzo trudne do osiągnięcia.

- Nie będzie w naszym myśleniu zgo-
dy na darwinizm społeczny - jak mówili  

w Rybniku liderzy Polski 2050 i PSL, jest 
to niegodne cywilizowanego społeczeń-
stwa rozumowanie.

Państwo nie powinno 
rozdawać każdemu 
pieniędzy po równo,  
bo nie od tego jest.

Środki powinni otrzymywać potrze-
bujący, według ich potrzeb. Zgodnie z ty-
mi słowami, Trzecia Droga proponuje re-

alizację wyroku TK z 2014 roku, należy 
wprowadzić ustawę o asystencji osobistej 
- w myśl jednej z gwarancji koalicji.

W czasie spotkania było także miej-
sce na poruszenie kwestii przewidy-
wań demografów na przyszłe lata, zgod-
nie z którymi osoby po 50 roku życia bę-
dą stanowić średnio 40 proc. społeczeń-
stwa polskiego. Jest mało czasu, aby do-
brze przemyśleć i zaplanować, jak Pol-
ska udźwignie tę demografię - jest to tak-
że problem, o jaki należy się zatroszczyć.

Kolejnym z tematów, jakie padły na 
sobotnim spotkaniu było obniżenie wie-
ku wyborczego do 16 lat. Młodzi ludzie 
także chcieliby się wypowiedzieć w spra-
wach, które przecież dotyczą ich życia 
i mają prawo to zrobić - mówili liderzy 
Trzeciej Drogi.

- Pochodzę z regionu, którego siłą jest 
różnorodność. Różnorodność w Polsce jest 
siłą i zasobem, dlatego język śląski daw-
no powinien być językiem regionalnym - 
zakończył spotkanie Szymon Hołow-
nia słowami, które dla wielu z nas spo-
ro znaczą.

MAMY PLAN JAK ZWYCIĘŻYĆ 
i jak nie zmarnować tego zwycięstwa
- W Polsce powstanie rząd pokoju, który będzie realnie rozwiązywać nasze problemy - zapowiedział 
SZYMON HOŁOWNIA podczas konwencji programowej Trzeciej Drogi w sobotę, 24 czerwca w Grodzisku Mazowieckim.

Sześć gwarancji Trzeciej Drogi
W pierwszą sobotę 
lipca Szymon Hołownia 
i Władysław Kosiniak-
Kamysz spotkali się  
w Rybniku ze zwolennikami 
Trzeciej Drogi. Na terenie 
kampusu zgromadziło 
się kilkaset osób, aby 
wysłuchać liderów koalicji  
i spędzić wspólnie czas. Łukasz Osmalak i Szymon Hołownia.
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W drugi weekend 
lipca na Sta-
dionie Śląskim 

rozegrano młodzieżowe Mi-
strzostwa Polski w lekkoatle-
tyce. W zawodach startowała 
czworo zawodników z Miko-
łowa. Reprezentująca barwy 

MKS MOS Katowice Mag-
dalena Słomska z rewelacyj-
nym wynikiem 60,99 sekund 
w biegu na 400 metrów przez 
płotki zdobyła srebrny medal. 
Jest to najwyższe do tej pory 
osiągnięcie tej zawodnicz-
ki, pierwsza klasa sportowa  

i jednocześnie jej nowy re-
kord życiowy. Przypomnijmy, 
że w maju wraz z reprezen-
tacją Śląska, mikołowian-
ka zdobyła srebrny medal  
w sztafecie szwedzkiej, pod-
czas rozgrywanych w Słupsku 
Mistrzostw Polski Sztafet.

Z dwoma krążkami z mi-
strzostw wróciła Wiktoria 
Absyl reprezentująca barwy 
MOS CSiR Dąbrowa Górni-
cza, która z reprezentacją klu-
bową wywalczyła złoty me-
dal w sztafecie 4x400 m oraz 
srebrny w sztafecie 4x100 m.

Stowarzyszenie Flash K1 Mikołów 
nie zwalnia tempa. W naszym powie-
cie ekipa jest znana przede wszyst-
kim z organizacji Charytatywnej Gali 
Kickboxingu, ale w europejskim świe-
cie sportów walki mikołowianie ucho-
dzą za coraz bardziej liczący się team, 
który na zawodach zdobywa medale,  
a przeciwników kładzie na deski. 

Swoje umiejętności zawodnicy Flash 
K1 Mikołów zaprezentowali ostatnio na 
Mistrzostwach Świata w Wenecji - WBC 
Amazing Muaythai World Festival. Tur-
niej był bardzo silnie obsadzony. Wzię-
li w nim udział reprezentanci 49 państw. 
Kadra Polski WBC wróciła aż z 14 me-
dalami. 

Dariusz Zając i Frenky Pawlak, pre-
zesi Stowarzyszenia, a zarazem szefo-
wie federacji WBC, nawiązali w Wene-
cji szereg nowych kontaktów i cennych 
znajomości, które rozszerzają perspek-
tywy rozwojowe dla Flash K1 Mikołów. 
Wyjazdowi patronowało Miasto Mi-
kołów, Starostwo Powiatowe oraz MO-
SIR Mikołów. „Nasza Gazeta” - z czego 
jesteśmy niezwykle dumni - jest patro-
nem medialnym Stowarzyszenia Flash 
K1 Mikołów.

Z ziemi polskiej do włoskiej
Nasi kickbokserzy na Mistrzostwach Świata w Wenecji.

Mikołowianki na medal
Magdalena Słomska z Mikołowa, wschodząca gwiazda polskiej lekkoatletyki. Foto Tomasz Kasjaniuk/PZLA
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- Metan zszedł już z pierwszych stron gazet, ale 
sprawa nie jest zamknięta. O finalnym kształcie 
rozporządzenia metanowego wkrótce zdecyduje 
tzw. Trilog, czyli ustalenia trzech unijnych insty-
tucji: Rady, Komisji i Parlamentu. Czy wywalczo-
ne, m.in. przez Panią, korzystne dla Polski ustale-
nia są zagrożone?

- W Unii Europejskiej niczego nie należy być 
pewnym, bo zawsze istnieje zagrożenie, że ktoś rzu-
tem na taśmę spróbuje jeszcze wprowadzić popraw-
ki. Na szczęście najbardziej zradykalizowana insty-
tucja, jaką jest Parlament Europejski, przyjęła sta-
nowisko, które jest korzystne dla Polski. 

- Publikacjom na ten temat towarzyszy wiele 
danych liczbowych i technicznych, które powo-

dują, że czytelnikom może uciec istota problemu. 
Czy o metanie nie można mówić prostszym języ-
kiem?

- Można o metanie mówić prosto choć podsta-
wowe dane techniczne warto znać, aby zrozumieć 
jaki bat na polskie górnictwo szykowała Bruksela. 
W większości naszych kopalń występuje bardzo wy-
buchowy gaz - metan. W trosce o życie i zdrowie 
górników trzeba go usuwać z pokładów wydobyw-
czych. Metan jako gaz cieplarniany nie jest neutral-
ny dla środowiska, ale wiele polskich instytutów ba-
dawczych i naukowych pracuje nad coraz lepszy-
mi technologiami jego eliminacji i zagospodarowa-
nia. Nasze górnictwo dostosowuje się do wymogów 
unijnej polityki klimatycznej, ale są to procesy wy-
magające pieniędzy i czasu...

- I wtedy wkroczyła Unia Europejska, która 
chce wprowadzić Zielony Ład w tempie „Blitz-
krigu”. 

- Zgadza się. W naszych kopalniach wydobyciu 
1000 ton węgla towarzyszy emisja kilku, a w niektó-
rych wypadkach kilkunastu ton metanu. Komisja 
Europejska uznała, że jest to za dużo i postanowi-
ła ograniczyć emisję metanu jedynym znanym so-
bie sposobem, czyli poprzez narzucenie systemu li-
mitów i kar. Bruksela zaproponowała, aby dopusz-
czalny próg wyniósł... pół tony metanu na tysiąc ton 
węgla! Oznaczałoby to katastrofę dla polskiego gór-
nictwa, bo ze względów technologicznych nie jeste-
śmy w stanie sprostać takim wymaganiom. Oczy-
wiście, ten pomysł spodobał się znacznej części po-
słów do Parlamentu Europejskiego. Jednym słowem 
prace nad rozporządzeniem metanowym zaczęły się 
dla śląskiego górnictwa bardzo źle.

- Ale wszystko skończyło się happy endem!
- Ale droga do sukcesu nie była łatwa. Walkę  

o korzystne dla Polski rozwiązania rozpoczęliśmy 
dwutorowo. Bardzo dobrą robotę wykonał rząd 
Mateusza Morawieckiego. Polskiej stronie udało się 
„zmiękczyć” stanowisko Rady Unii Europejskiej, 
która zgodziła się na limit 5 ton metanu na 1000 ton 
węgla. To był ważny, pierwszy krok na drodze do 
celu, ale nie oznaczający końca negocjacji. Tymcza-
sem część polityków i publicystów w Polsce odtrą-
biła już sukces. To było niepotrzebne, bo utrudni-
ło pracę nam, posłom do Parlamentu Europejskie-
go zaangażowanym w uzyskanie dobrych zapisów 
dla Polski. Pojawiła się groźba, że część europosłów 
usztywni swoje stanowisko podczas głosowania nad 
rozporządzeniem metanowym. 

- Jak udało się ich przekonać, aby nie głosowa-
li przeciwko Polsce?

- Postanowiłam nie traktować sceptycznych eu-
roposłów jak wrogów, ale jak polityków, którzy 
po prostu mało wiedzą o prawdziwych proble-
mach Śląska i górnictwa. Wykorzystywałam każ-
dy moment na rozmowy o metanie i czasami mia-
łam szczęście. Na przykład Mohammeda Chahi-

ma, wpływowego przedstawiciela grupy socjalistów, 
spotkałam kiedyś przypadkowo na brukselskiej sta-
rówce. Zaczęliśmy towarzysko rozmawiać, najpierw 
o błahostkach, a później o metanie. Od tamtej po-
ry ten niderlandzki europoseł nadał mi pseudonim 
„madame methane”, co w jego ustach odbieram ja-
ko komplement. Wiele też dały rozmowy z niemiec-
kim kontrsprawozdawcą rozporządzenia metano-
wego z ramienia Grupy Socjalistów i Demokratów 
Jensem Geierem. Początkowo był sceptycznie na-
stawiony, ale w końcu dał się przekonać, że trzeba 
wykazać więcej empatii i solidarności wobec miesz-
kańców regionów górniczych, bo oni płacą najwyż-
szą cenę za politykę klimatyczną Unii Europejskiej. 
Rozmawiałam też z Juttą Paulus z niemieckiej gru-
py Zielonych, która była sprawozdawcą rozporzą-
dzenia metanowego i zwolenniczką najbardziej ra-
dykalnych rozwiązań. Mówiłam jej, że nie wolno 
igrać z górnikami i opowiedziałam, jak przed mo-
im biurem poselskim związkowcy wysypali węgiel. 
Była zszokowana tą historią. Setki rozmów, dziesiąt-
ki spotkań, cierpliwe tłumaczenie, że Śląsk nie jest 
przeciwko transformacji energetycznej, ale potrze-
buje czasu - ta praca dała efekty. Parlament Euro-
pejski zgodził się na 5 ton metanu na 1000 ton wę-
gla. Była to oferta dziesięć razy lepsza, niż wyjścio-
wa propozycja Komisji Europejskiej. 

- Metan udało się obronić, ale na horyzoncie 
pojawił się węgiel koksowy i starania, aby został 
utrzymany na liście surowców krytycznych Unii 
Europejskiej. Z ramienia Europejskich Konser-
watystów i Reformatorów jest pani kontrsprawoz-
dawcą raportu na temat surowców krytycznych. 

- Komisja Europejska wprawdzie utrzymała na li-
ście surowców krytycznych węgiel koksowy, ale to 
jest dopiero część sukcesu. Rozporządzenie trafi te-
raz do Parlamentu Europejskiego, gdzie zieloni i so-
cjaliści wciąż tworzą wpływową większość. Ozna-
cza to, że obrońców węgla koksowego w Polsce i Eu-
ropie czeka jeszcze niejedna batalia. Ale to już jest 
chyba temat na osobną rozmowę... 

Rozmawiał: Jan Ostoja

IZABELA KLOC: bitwa o metan pokazała, 
że w Unii Europejskiej można 
skutecznie walczyć o śląskie sprawy

IZABELA KLOC, poseł do Parlamentu Europejskiego ze Śląska, członek komisji Przemysłu, Badań 
Naukowych i Energii (ITRE). Z ramienia grupy Europejskich Konserwatystów i Reformatorów 
kontrsprawozdawca projektów rozporządzeń dotyczących, m.in. metanu i surowców krytycznych. 



POWIAT MIKOŁOWSKI
Propozycje Programowe

Program mieszkaniowy 
Platformy Obywatelskiej

Kredyt 0%

 Wprowadzimy kredyt z oprocentowaniem 0% na zakup pierwszego mieszkania.
 Program dostępny będzie dla osób do 45 roku życia.
 Państwo zapłaci za Twoje odestki i marżę banku.
 Zamiast odsetek, będziesz od razu spłacać kapitał.
 Zdolność kredytową osiągną dwie osoby zarabiające p.ensję minimalną. Wystarczy pracować,  
by mieć mieszkanie.

Kredyt 0% także na remonty mieszkań

600 zł na wynajem

 Wprowadzimy 600 zł dopłaty na wynajem mieszkania.
 Program będzie przeznaczony dla osób niebędących właścicielami żadnego mieszkania.

10 mld zł dla samorządów na remonty mieszkań

 Przeznaczymy 10 mld złotych w perspektywie 4 lat na remonty pustych mieszkań komunalnych.
 Remontowane pustostany będą musiały być przeznaczone na mieszkania komunalne.

Program Platformy Obywatelskiej 
dla Przedsiębiorców

 PIT tylko od zapłaconych faktur.
 Przeniesiemy obowiązek wypłaty zasiłku chorobowego na ZUS od pierwszego dnia zwolnienia  
w mikroprzedsiębiorstwach.

 Urzędy Skarbowe staną się Centrami Obsługi Podatnika, w których przedsiębiorcy uzyskują 
niezbędną pomoc.

 Kontrole skarbowe zostaną przeniesione do Urzędów Ochrony Interesów Majątkowych  
Skarbu Państwa.

 Wprowadzimy prostą i czytelną składkę zdrowotną. Skończymy z absurdem poboru składki  
od np. sprzedaży auta lub nieruchomości.

 Wydłużymy do 6 miesięcy czas wejścia w życie ustaw o zmianach podatkowych.
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Plan dla 
Śląska

 Powołamy Ministerstwo Przemysłu z siedzibą na Śląsku.
 Przeznaczymy 82 mld euro ze środków europejskich na transformację energetyczną.
 Grunty ze Spółki Restrukturyzacji Kopalń przekażemy samorządom. Tam powstaną nowe 
inwestycje przemysłowe.

 Autostrada dla OZE. Odblokujemy inwestycje w energetykę na Śląsku.
 Zmodernizujemy bloki energetyczne o mocy 200 MW. 30 bloków wymaga natychmiastowej 
modernizacji.

 Zapewnimy 50 mln zł na kształcenie i bazę edukacyjną oraz program stypendialny dla studentów 
energetyki jądrowej.

Program 
własny prąd

 Niezależne energetycznie gminy i powiaty zasilane lokalnymi źródłami OZE (wiatr, fotowoltaika, 
biogazownie).

 Większość energii będzie wytwarzana, sprzedawana i konsumowana na miejscu.
 Budowa co najmniej 700 lokalnych wspólnot energetycznych (zielona energia, ekologiczne ciepło, 
transport).

 Powrót do korzystnych zasad rozliczania prosumentów - gospodarstw i małych firm.
 Tania energia dla biznesu i niezwłoczne (do 2 tygodni) podłączenie dla klientów, posiadającyh 
warunki przyłaczenia.

 Zielone przyłącze dla przedsiębiorców, wspólne podłączanie różnych czystych źródeł i magazynów 
energii jako gwarancji ekologicznego biznesu.

 Czysta i tania energia niekontrolowana przez monopole.

1500 zł 
Babciowego

Dla każdej matki powracającej po urlopie macierzyńskim do pracy

 Wypłacane co miesiąc do 3 roku życia dziecka.
 Mama dostaje prawo wyboru. Pieniądze może przeznaczyć na żłobek, opiekunkę lub podzielić się 
z babcią sprawującą opiekę nad jej dziećmi.

 Aktywizacja mam, które deklarują chęć powrotu na rynek pracy. Ponad 90% mam chce wrócić do 
zawodu, ale aż 50% z nich zostaje w domu do 3 urodzin dziecka.
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REKLAMA



Wybrany dla śląskiego odcinka 
kolei wariant inwestorski W72 
zakłada najmniej wyburzeń  

i gwarantuje najmniejszy wpływ na śro-
dowisko naturalne spośród wszystkich 
badanych przebiegów. Na poziomie lokal-
nym odpowiada na apele mieszkańców,  
a patrząc szerzej łączy kraje Europy Środ-
kowo-Wschodniej, więc Unia Europejska 
wpisała go do transeuropejskiej sieci 
transportowej (TEN-T).

Dłuższa droga do szkoły  
i kościoła? To nieprawda. 
 
Na etapie wybierania wariantu inwestor-

skiego ze strony mieszkańców Mikołowa 
pojawiały się obawy, że linia aż o dwa kilo-
metry wydłuży drogę z osiedli Mickiewicza 
i Przy Plantach do parafii NMP Matki Zba-

wiciela oraz pobliskiego zespołu szkół.  
W związku z tym na ulicy Fabrycznej za-
projektowano przejście pod torami. Choć 
w mediach o sprawie mówi się od miesięcy, 
problem już dawno został rozwiązany. 

Z kolei, podczas konsultacji społecz-
nych prostowano nieprawdziwe infor-
macje jak choćby ta, że na terenie Miko-
łowa wyburzonych zostanie kilkanaście 
bloków. Sugerowano, że najwięcej takich 
budynków będzie zniszczonych na osie-
dlu Mickiewicza i ulicy Stolarskiej. Tym-
czasem z całą pewnością można stwier-
dzić, że w tym mieście nie jest i nie by-
ło planowane wyburzenie ani jedne-
go bloku. Niestety, podobnych wprowa-
dzających w błąd doniesień było znacz-
nie więcej. Przeciwnicy inwestycji twier-
dzili np., że Mikołów straci dogodny do-
jazd do Kochłowic. Tymczasem dojazd zo-

stanie zachowany, a już na etapie STEŚ  
w ciągu ulicy Owsianej planowany był 
wiadukt kolejowy. W odpowiedzi na gło-
sy lokalnej społeczności zdecydowano się 
na przejście na tym odcinku w korytarzu 
istniejącej rozbudowanej linii kolejowej. 

Jednocześnie zrezygnowano 
z przejścia linią KDP po 
północnej stronie Mikołowa 
przez okolice ogrodu 
botanicznego, tereny 
przeznaczone pod wypoczynek 
i rekreację, cenną przyrodniczo 
dolinę Jamny oraz gęsto 
zabudowany rejon Mikołowa - 
Mokrego. 
 
Na odcinku linii KDP przez Łaziska i Mi-

kołów do Katowic Piotrowic (od linii kole-

jowej 169) zgodzono się również ograni-
czyć dostępność dla transportu towaro-
wego, więc będą się tamtędy przemiesz-
czać wyłącznie pociągi pasażerskie. 
Dodatkowo, odcinkowi przez Mikołów 
nadano charakter linii konwencjonal-
nej o niższej prędkości (do 160 km/h 
zamiast 250 km/h), ponadto zapewnio-
no możliwość zatrzymywania się w tym 
mieście wybranych pociągów KDP. Mi-
mo to kolej i tak będzie jeździła szybciej 
niż obecnie (dziś jest to 100 km/h), co za-
pewni znaczne skrócenie czasu prze-
jazdu między Mikołowem a Katowi-
cami, a przeniesienie ruchu dalekobież-
nego na osobne tory umożliwi stworze-
nie dla mieszkańców satysfakcjonują-
cej oferty o charakterze aglomeracyjnym  
i regionalnym, nie zakłócanej przez inne 
pociągi. 

CPK w powiecie mikołowskim

Najlepszy wariant Najlepszy wariant 
kolejowy dla Mikołowakolejowy dla Mikołowa

materiał partnera

Odcinek między Katowicami  
a Ostrawą, zaplanowany w ramach 
inwestycji kolejowych CPK, był 
wielokrotnie omawiany podczas 
niemal 100 spotkań z mieszkańcami  
i samorządowcami, którzy zgłosili  
7 tys. uwag i opinii. Wiele z nich udało 
się uwzględnić, co pozwoliło stworzyć 
kompromisową wersję przebiegu 
linii. Pod koniec czerwca spółka 
podpisała umowę na zaprojektowanie 
tego odcinka z konsorcjum z Korei 
Południowej. Jastrzębie-Zdrój zyska 
więc nowy dworzec, mieszkańcy 
Mikołowa nie będą musieli nadkładać 
drogi do kościoła oraz zespołu szkół,  
a wypoczynek na kąpielisku  
w Łaziskach Górnych będzie tak samo 
komfortowy, jak dotychczas.



Na etapie wybierania warian-
tu inwestorskiego ze stro-
ny niektórych samorzą-

dowców padały argumenty, że trasa 
przez dzielnicę Zawiść podzieli Orzesze 
na dwie części. Tymczasem linia CPK 
zostanie poprowadzona w sposób 
bezkolizyjny, nie zamknie ona ciągów 
drogowych oraz pieszych. 

Do apeli mieszkańców dostosowano 
się również w kontekście budowy stacji 
w centrum Orzesza. Jeden z wariantów 
zakładał takie rozwiązanie, ale był moc-
no krytykowany przez władze miasta 
i mieszkańców. W związku z tym z nie-
go zrezygnowano. Dogodna komuni-
kacja zostanie jednak zachowana, bo 
odległość od przystanku Palowice np. 
do sołectwa Zazdrość wynosi zaledwie 
około 1,5 km, a do Woszczyc 3 km.

W Łaziskach Górnych, argumentem 
przeciwko budowie linii kolejowej była 
kwestia domniemanego zniszczenia te-
renów wokół kąpieliska „Żabka”. Tu-
taj również projektanci poszli na rękę 
mieszkańcom. 

W tej chwili kąpielisko znajduje się  
w odległości ok. 250 m od istniejącej 
drogi krajowej nr 81, która nie jest osło-
nięta ekranami akustycznymi. Z kolei 
odległość od kąpieliska do projektowa-
nej linii kolejowej wyniesie ok. 350 m, 
a sama linia ma zostać poprowadzo-
na w wykopie, naturalnie ograniczają-
cym oddziaływanie akustyczne. Ponad-
to na wysokości kąpieliska linia kolejo-
wa przechodzić będzie za granicą lasu. 

Skoro do tej pory  
bliskość drogi krajowej  
nie zaburzała rekreacyjnego 
charakteru kąpieliska,  
bardziej oddalona linia 
kolejowa również  
nie przeszkodzi  
w wypoczynku nad wodą. 

Niektórzy mieszkańcy Łazisk sprzeci-
wiają się likwidacji fragmentu Lasu na 
Kamienicy. Tymczasem inwestycja ko-
lejowa CPK praktycznie nie narusza te-
go terenu. Prawdopodobnie będzie 
przebudowywana istniejąca droga, 

ale szczegóły modernizacji nie są jesz-
cze potwierdzone. Na etapie koncep-
cji programowo-przestrzennej projek-
tanci będą kształtować przebieg tej tra-
sy w taki sposób, aby ograniczać zaję-
tość terenu. W mieście pojawiają się też 
głosy przeciwne wyburzeniom. Emocje 
z tym związane są jak najbardziej zrozu-
miałe. Należy jednak pamiętać, że osta-
teczny przebieg linii kolejowej przez Ła-
ziska Górne będzie dopracowywany  
i możliwie zawężany, aby ograniczać 
potencjalne wyburzenia, szczególnie 

nieruchomości mieszkalnych. Projektan-
ci, mając na uwadze gęstość zabudowy, 
będą stosować takie rozwiązania tech-
niczne, aby zmniejszać obszar inwesty-
cji do niezbędnego minimum. 

Walka z wykluczeniem 
komunikacyjnym.

Budowa linii Katowice - Ostrawa to 
szansa na zmniejszenie wykluczenia 
komunikacyjnego, które wciąż doty-
ka kilkunastu milionów Polaków. Final-

nie kolej obejmie swoim zasięgiem aż  
3,6 mln mieszkańców regionu. 

Największe zmiany czekają 90-tysięcz-
ne Jastrzębie-Zdrój, które jest dziś naj-
większym polskim miastem bez dostępu 
do transportu szynowego. Kolej powró-
ci tam po ponad 30 latach. Mieszkańcy 
zyskają nowy dworzec, stację oraz szyb-
kie połączenia w regionie. Droga pocią-
giem z Jastrzębia-Zdroju do Katowic zaj-
mie niewiele ponad 30 minut. Sprawi, że 
miasto stanie się jeszcze bardziej dostęp-
ne i atrakcyjne biznesowo.

CPK w powiecie mikołowskim
materiał partnera

Wariant korzystny dla OrzeszaWariant korzystny dla Orzesza



CPK w powiecie mikołowskim
materiał partnera

Bez uszczerbku dla kąpieliska Bez uszczerbku dla kąpieliska 
w Łaziskach Górnychw Łaziskach Górnych

Pierwszy taki  
program w historii RP. 
 

Duże inwestycje prowadzone są  
w Polsce od lat, ale nigdy dotąd obywa-
telom nie przedstawiono tak atrakcyj-
nej oferty. Dotychczas stosowano tra-

dycyjną procedurę wywłaszczeniową,  
a tam, gdzie budowano drogi czy sta-
diony, mieszkańcy mogli liczyć na otrzy-
manie za swoją nieruchomość maksy-
malnie 5% więcej niż jej rynkowa war-
tość. Dzięki ustawie o Centralnym Porcie 
Komunikacyjnym i uruchomieniu Kole-
jowego Programu Dobrowolnych Na-
być, spółka może płacić aż 120% warto-
ści rynkowej gruntów oraz 140% war-
tości budynków. 

Cena nieruchomości (zabudowa-
nych) może być też ustalona jako rów-
nowartość wartości odtworzenio-
wej bez uwzględnienia stopnia zu-
życia. To znaczy, że za przykładowy 
100-metrowy dom z lat 60. właściciel 
dostaje tyle, co za nowy dom o tej sa-
mej wielkości. 

Co więcej, w przepisach ustawy o CPK 
przewidziano możliwość wypłaty re-
kompensaty w związku ze spadkiem 
zdolności kredytowej zbywcy nieru-
chomości, a także ustanowienie ren-
ty z tytułu zaprzestania prowadzenia 
działalności rolniczej. 

 
Czasu jest dużo. 
 
Ważną informacją dla lokalnej spo-

łeczności jest również fakt, że nawet je-

śli inwestycja będzie przebiegała przez 
czyjąś nieruchomość, mieszkaniec bę-
dzie ją musiał opuścić dopiero za kilka 
lat. Spółka CPK ogłosiła już, że Kolejowy 
Program Dobrowolnych Nabyć w regio-
nie ruszy na przełomie 2024 i 2025 r., ale 
prace budowlane rozpoczną się do-
piero ok. 2029 roku. Oznacza to, że da-
na osoba może sprzedać swoją nieru-
chomość w ramach PDN i jeszcze długo 
z niej korzystać, chociaż otrzyma już 
pieniądze. Do czasu rozpoczęcia prac 
budowlanych budynki mogą być bo-
wiem użytkowane tak jak dotychczas, 
a rolnicy mogą dalej czerpać korzyści  
z uprawy. 

Budowa nowej linii kolejowej to nie 
tylko szansa na szybsze i wygodniej-
sze podróże niż kiedykolwiek do tej 
pory. Dzięki połączeniu między stoli-
cą województwa śląskiego a czeską 
Ostrawą region może wiele zyskać - 
stanie się częścią transeuropejskiej 
sieci Kolei Dużych Prędkości, za-
pewniając połączenia z innymi metro-
poliami Europy środkowej i południo-
wej, takimi jak Praga, Budapeszt czy 
Wiedeń. W efekcie to położenie bę-
dzie wzmacniać pozycję metropoli-
talną Górnośląskiego Okręgu Przemy-
słowego. 

CENTRALNY PORT KOMUNIKACYJNY to planowany węzeł przesiadkowy między 
Warszawą i Łodzią, który zintegruje transport lotniczy, kolejowy i drogowy. W ramach tego 
projektu w odległości 37 km na zachód od Warszawy, na obszarze ok. 3.000 hektarów zo-
stanie wybudowany Port Lotniczy, który w pierwszym etapie będzie w stanie obsługiwać  
40 mln pasażerów rocznie. W skład CPK wejdą też inwestycje kolejowe: węzeł w bezpo-
średniej bliskości portu lotniczego i połączenia na terenie kraju, które umożliwią przejazd 
między Warszawą a największymi polskimi miastami w czasie nie dłuższym niż 2,5 godz. 
Inwestycja powinna umożliwić stworzenie ponad 150 tys. nowych miejsc pracy. W rejonie 
CPK powstanie Airport City, w skład którego wejdą m.in. obiekty targowo-kongresowe, kon-
ferencyjne i biurowe. CPK jest w 100 proc. własnością Skarbu Państwa, zaliczając się do spół-
ek strategicznych z punktu widzenia interesów kraju.



W miejsce obecnie rosnących 
drzew, które niestety pod-
upadły na zdrowiu i nie ro-

sną w szybkim tempie (niektóre już na-
wet uschły), posadzimy lipy drobnolist-
ne (Greenspire), które pięknie się pre-
zentują, roztaczają miły zapach, a do tego 
szybko rosną, dając sporo cienia. Wiosną 
czy jesienią drzewa te również mają swój 
niepowtarzalny urok. 

Zmiany przeprowadzimy dzięki 
środkom pozyskanym z tzw. Funduszy 
Norweskich. Na Rynku rosnąć będzie 
17 sztuk drzew odpornych na warun-
ki miejskie, które będą obniżać tempe-
raturę nawierzchni latem oraz dawać 
wytchnienie pieszym w upalne dni. To 
drzewa o średniej wielkości, z regu-
larną - owalną koroną. Rosną do 15-
20 metrów przy szerokości 10 metrów. 
I o to nam właśnie chodzi, bo więk-
sze drzewa dadzą zdecydowanie wię-
cej cienia.

Ich układ będzie zgodny z obecnie ist-
niejącymi nasadzeniami. Aby zapew-
nić im odpowiednie warunki wzrostu, 
pod nawierzchnią zamontowane zosta-
ną systemy antykompresyjne, zapobiega-
jące zagęszczaniu podłoża, w którym ro-
sną drzewa. Dzięki temu możliwy będzie 
swobodny przepływ wody, składników 
odżywczych i powietrza w strefie korze-
niowej drzew. 

Na Rynku przybędzie również ład-
nych rabat z krzewami liściastymi, któ-
re zwiększą powierzchnię biologicznie 
czynną. 

Na czas prowadzonych prac koniecz-
ne będzie częściowe wydzielenie płyty 
rynku. Trasy komunikacyjne do sklepów, 
urzędu czy lokali usługowych zostaną za-
chowane, jednak w miejscach prac ziem-
nych teren zostanie wygrodzony. 

Wykonawca robót przewiduje rozpo-
częcie działań we wrześniu. Remont za-
kończy się jeszcze tej jesieni, lecz dokład-
ny czas trwania uzależniony będzie od 
warunków pogodowych.

Zielony parking  
przy ulicy Więcka

W ramach tego samego projektu, wyko-
namy „zielony parking” przy ulicy Więc-
ka. Inwestycja stanowić będzie swoiste 
nawiązanie do zielonego skweru, który 
przed kilkoma laty powstał przy budynku 
Miarki 16. Dzięki temu zwiększymy me-
traż zaaranżowanych powierzchni zielo-
nych w ścisłym centrum miasta. Do bu-
dowy miejsc parkingowych wykorzysta-
ne zostaną płyty typu YOUMBA zapew-
niające wsiąkanie wód opadowych oraz 
rozrost trawy. Parking ma stanowić jeden  
z elementów sieci korytarzy ekologicznych 
i klinów napowietrzających miasto. 

W związku z pracami od połowy sierp-
nia br. (tak planujemy) cały teren parkin-
gu przy ulicy Więcka zostanie zamknię-
ty i ze względów bezpieczeństwa miejsca 
parkingowe będą niedostępne. Prace po-
trwają do późnej jesieni. Za te utrudnie-
nia z góry przepraszamy. Sądzę, że efekt 
prac będzie najlepszym wynagrodze-
niem tymczasowo ponoszonych trudów. 

MIKOŁÓW lipiec 2023 r.16
Sfinansowano ze środków Gminy Mikołów

Przy Zawilców 8 pojawi się nowa infra-
struktura sportowa - boczne boisko  
(o wymiarach ok. 74x110m) będzie 

posiadało nawierzchnię z trawy sztucznej, 
natomiast mniejsze (o wymiarach 41mx80m) 
z trawy naturalnej. W obu przypadkach wy-
konawca zamontuje system nawadniania, 

drenażu oraz nowe ledowe oświetlenie i pił-
kochwyty. 

Mikołowscy kibice będą mieli okazję do-
pingować AKS z nowych trybun! Obecna, be-
tonowa zostanie wyburzona, a w zamian po-
jawią się dwie zadaszone, ułożone symetrycz-
nie względem osi boiska. 

Na nowo wykonane zostaną wszystkie nie-
zbędne instalacje, w tym przyłącze instala-
cji gazowej, które poprowadzone zostanie do 
budynku gospodarczego. Wymienione zo-
staną ogrodzenia, a od strony południowej 
do nowej trybuny poprowadzony zostanie 
chodnik. 

O rezultacie spotkań informować będzie 
nowa tablica wyników. Sobie i wszystkim ki-
bicom gorąco życzę, aby zawsze był to wynik 
gwarantujący 3 punkty po ostatnim gwizdku. 

Koszt inwestycji na AKS-ie to blisko  
10 mln złotych. Tu także dofinansowanie, po 
które sięgnęliśmy wyniosło aż 90%. 

Rynek będzie bardziej zielony

MATEUSZ HANDEL, 
wiceburmistrz Mikołowa
Amatorski Klub Sportowy w Mikołowie w tym 
roku obchodzi swoje setne urodziny. 
Rekreacja i sport to istotne kierunki  
w rozwoju miasta, dlatego chcemy rozwijać 
obiekty służące zarówno dorosłym, jak  
i dzieciom. Największym z nich jest właśnie 
AKS. Wymaga jednak pewnej modernizacji. 
W tekście znajdą Państwo informacje co 
planujemy usprawnić w pierwszym etapie 
inwestycji. W przeszłych latach natomiast 
planujemy zadaszyć obiekt balonową kopułą, 
by również w okresie zimowym mógł służyć 
wszystkim mieszkańcom.

STANISŁAW PIECHULA, 
burmistrz Mikołowa
Nasze miasto realizuje projekt „Mikołów 
dla klimatu”, który dofinansowany jest ze 
środków Funduszy Norweskich. Jego główne 
cele to zwiększenie potencjału adaptacyjnego, 
retencja wody i wykorzystanie deszczówki,  
a także zmniejszenie ryzyka lokalnych 
powodzi i uciążliwości upałów.  
W ramach przedsięwzięcia zacienimy  
Rynek i wybudujemy „zielony parking”  
przy ulicy Więcka.

u Mikołowski Rynek to ulubione miejsce spotkań wielu naszych mieszkańców, to także 
miejsce, przez które wielu z nas przechodzi na co dzień. Aby był on nam bardziej przyjazny 
- szczególnie w upalne letnie dni - zdecydowaliśmy się go bardziej zazielenić i zacienić. 

Przebudowa AKS-u
u W poprzednim numerze Gazety informowałem Państwa o planowanej przez nas inwestycji 

na osiedlu Mickiewicza. To jednak nie jedyny duży projekt, który realizować będziemy  
w centrum miasta. Zmiany czekają nas również tuż obok, czyli na miejskim stadionie.



MIKOŁÓWlipiec 2023 r. 17
Sfinansowano ze środków Gminy Mikołów

Było plecenie wianków pląsy przy ognisku, opowieści 
o pradawnych tradycjach i zwyczajach, a także etno 
kiermasz i mnóstwo innych atrakcji. A to wszystko 

działo się na mikołowskim Rynku w ramach „Sobótkowe-
go święta w sercu Mikołowa”. Organizatorami wydarzenia 
byli Stowarzyszenie Batut, Ciga Cafe i Gmina Mikołów.

- Organizacja tego święta to fantastyczny przykład na to 
jak w Mikołowie funkcjonuje współpraca pomiędzy organi-
zacjami pozarządowymi, przedsiębiorcami i samorządem 
- mówi główna pomysłodawczyni Urszula Małek ze Sto-
warzyszenia Batut. 

Ze strony przedsiębiorców w organizację włączyła się 
Anita Fołda - właścicielka Ciga Cafe, a ze strony gminy 
Mikołów Katarzyna Syryjczyk-Słomska - przewodniczą-
ca Rady Miejskiej Mikołowa.

Wydarzenie uświetniły występy młodziutkiej śpiewacz-
ki Zuzanny Podolak „Subtelnie o miłości”, specjalny wy-
stęp Capelli Nicopolensis oraz ognisko na głównej płycie 
Rynku i puszczanie wianków do fontanny.

KATARZYNA SYRYJCZYK-
SŁOMSKA - przewodnicząca 
Rady Miejskiej Mikołowa.
Cieszę się, że takie inicjatywy mają miejsce  
w naszym mieście i zawsze chętnie 
przyłączam się do organizacji i wspieram je 
jak mogę. Takie połączenia sił daje zawsze 
fantastyczne rezultaty czego przykładem była 
nasza impreza. To wydarzenie było szczególne 
i wyszło szczególnie pięknie. Mam nadzieję, że 
stanie się tradycją w Mikołowie.

Cuda wianki w Mikołowie
To była wyjątkowa noc w Mikołowie,  
a w zasadzie wieczór. 22 czerwca mikołowski 
Rynek stał się magicznym miejscem 
pradawnych rytuałów, tańców i płomieni. 

Sala widowiskowa wypeł-
niła się po brzegi. Spo-
tkały się prawie wszystkie 

pokolenia spod znaku AKS-u. 
Obok tych, którzy od czerwco-
wego jubilata są kilkanaście lat 
młodsi, zasiedli ci, którym do 
takiego wieku brakuje ponad 
80 lat. Zawodnicy różnych sek-
cji (z tymi najbardziej znanymi 

jak Jan Banaś czy Edward Lo-
rens), trenerzy, działacze (Le-
onard Spałek, Jan Pająk, Czesław 
Witoszek), zaproszeni goście  
i sympatycy. Nie zabrakło przed-
stawicieli władz miasta z burmi-
strzem Stanisławem Piechulą na 
czele, Starostwa Powiatowego 
pod wodzą starosty, Mirosława 
Dużego, przedstawicieli władz 

związkowych piłki nożnej z wi-
ceprezesem Polskiego Związku 
Piłki Nożnej, Henrykiem Kulą, 
szermierki, szachów i tenisa sto-
łowego, a także prezesów klubów 
sportowych z powiatu mikołow-
skiego i miast ościennych.

Ostatnim aktem obchodów był 
klubowy piknik oraz mecz old-
bojów AKS-u i Ruchu Chorzów. 

„Wcześniej urodzeni” piłkarze 
pomimo „szronu na głowie”, „nie 
tego już zdrowia” pokazali, że  
„w sercu ciągle maj” i futbol ich 
bawi. I choć dla nich nie wynik 
jest najważniejszy, a możliwość 
kolejnego spotkania się na mura-
wie, to z kronikarskiego obowiąz-
ku podajemy wynik. Zwyciężyli 
weterani AKS-u 3:2.  Tapi

Taka Gala zdarza się raz na sto lat!
Autorzy monografii 100 lat Amatorskiego Klubu Sportowego - Leonard Spałek i Leszek 
Sobieraj, za datę powstania klubu podają 1 czerwca 1923 roku. Sto lat i trzy tygodnie później, 
wszyscy, którym ten klub jest bliski, spotkali się w mikołowskim Miejskim Domu Kultury.
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ORZESZE lipiec 2023 r.18
Sfinansowano ze środków Miasta Orzesze

Sesja absolutoryjna jest, oprócz 
sesji budżetowej, najważniejszą 
sesją w roku. Dokonuje się wów-

czas ostatecznego rozliczenia z wyko-
nania budżetu za poprzedni rok. 

Sesja odbyła się 29 czerwca. Na wstę-
pie Eugeniusz Szala i Mariusz Kacz-
marczyk otrzymali statuetki „Orze-
szanin Roku”, które wręczyli Mirosław 
Blaski, burmistrz Orzesza i Jan Mach, 
przewodniczący Rady Miejskiej. Tytuł 
„Orzeszanin Roku 2022” został przy-
znany za działalność społeczną i chary-
tatywną na rzecz mieszkańców miasta.

W dalszej części posiedzenia bur-
mistrz przedstawił sprawozdanie z za-
dań realizowanych w okresie między-
sesyjnym, a następnie podsumował 
„Raport o stanie Miasta Orzesze za 
2022 rok”.

- Jak Państwo wiedzą, jednym z waż-
niejszych urzędowych dokumentów jest 
Strategia Rozwoju Miasta Orzesze na 

lata 2021-2027. W ramach tej strategii 
w 2022 roku realizowaliśmy różne in-
westycje na kwotę ponad 5 mln zł, na-
tomiast wydatki majątkowe wyniosły  
9 279 010,33 zł. Najważniejsze zadania 
strategiczne to budowa centrum prze-
siadkowego przy dworcu kolejowym  
w Orzeszu, kolejna termomoderniza-
cja budynków mieszkalnych położonych  
w Orzeszu przy ulicy Żorskiej 19 i Cen-
tralnej 309, a także budynku urzędu przy 
ul. św.Wawrzyńca 23, budowa Punktu 
Selektywnego Zbierania Odpadów Ko-
munalnych, odcinka sieci wodociągowej 
wzdłuż ul. Św. Wawrzyńca oraz komo-
ry redukcyjno-pomiarowej przy ul. Par-
tyzantów - mówił burmistrz Orzesza.

W kolejnym punkcie porządku ob-
rad „Debata nad raportem o stanie 
gminy” Rada Miejska jednogłośnie 
udzieliła burmistrzowi wotum zaufa-
nia w związku z przedłożonym Rapor-
tem o Stanie Miasta Orzesze za 2022 r. 

Przed podjęciem uchwały w sprawie 
udzielenia absolutorium Rada Miej-
ska również jednogłośnie zatwierdziła 
uchwałą sprawozdanie finansowe wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budże-
tu za rok poprzedni. 

- Bardzo dziękuję wszystkim radnym, 
pani vice-burmistrz, pani sekretarz, pa-
ni skarbnik oraz pozostałym pracow-
nikom Urzędu Miejskiego za dobrą  
i owocną współpracę w 2022 roku. Dzię-
kuję również dyrektorom i kierownikom 
miejskich jednostek organizacyjnych 
wraz z pracownikami. Dziękuję wszyst-
kim mieszkańcom, dzięki którym nasze 
miasto się rozwija, pięknieje i zmienia 
na lepsze - mówił Mirosław Blaski.

Zgodnie z przyjętym porządkiem 
obrad ostatnim punktem posiedzenia 
była seria uchwał m.in. zmian w bu-
dżecie miasta na 2023 rok i w Wielo-
letniej Prognozie Finansowej Miasta 
Orzesze na lata 2023-2040. 

Warsztaty plastyczne, origami, 
plener malarski i fotograficz-
ny to tylko niektóre propo-

zycje MOK dla małych artystów. Dzieci  
i młodzież będą mogli poznać tajniki pra-
cy strażaków i żołnierzy. Wakacje mogą 
też być świetną okazją do nauki języka nie-
mieckiego lub gry w szachy - oczywiście 
przez zabawę. Będą też zabawy z psem, 
warsztaty kulinarne, warsztaty plastycz-
ne oraz gry. W lipcu w Sali Widowisko-
wej MOK Orzesze w Jaśkowicach zapla-
nowano „Kino dla malucha” oraz spektakl 
„Maszyna czasu” w wykonaniu Krakow-
skiego Teatru Bajki, a w sierpniu „Warsz-
taty z dokumentem filmowym”, poranek 
w Izbie Regionalnej u Szarotek w Mości-
skach, ,,Plenerek z Pszczołami’’, Spacer Hi-
storyczny, zajęcia ,,Młody Elektryk’’ czy 
Warsztaty Kulinarne lub rękodzieła.

Zapraszamy również  
na wakacyjne wycieczki 
z Miejskim Ośrodkiem 
Kultury.

Zaplanowano wyjazdy do Wrocławia 
(w programie zwiedzanie zoo oraz spacer 
przez Ostrów Tumski na rynek we Wro-
cławiu), Opola (zwiedzanie amfiteatru, 
Starego Miasta, zoo), Łodzi (zwiedzanie 

miasta oraz Muzeum Miasta Łodzi - Pa-
łacu Rodziny Poznańskich) i Sztolni Kró-
lowa Luiza w Zabrzu (w programie lodo-
wa jaskinia ze zwierzętami z epoki lo-
dowcowej, zabawy sensoryczne, przejazd 
karlikiem, wyścig nart letnich, warsztaty 
rękodzielnicze). Dodatkowe informacje 
oraz zapisy na wycieczki oraz zajęcia pod 
numerem telefonu 32/2213508. 

Ciekawie zapowiadają  
się też wakacje w Miejskiej 
Bibliotece Publicznej  
w Orzeszu. 

Od 10 do 14 lipca dzieci w wieku 7-11 
lat będą mogły brać udział w grach i za-
bawach na świeżym powietrzu, zajęciach 
plastyczno-kreatywnych oraz pikniku. 
Wszystko w ramach „Aktywnego tygo-
dnia w bibliotece”. Biblioteka planuje za-
kup gier wielkoformatowych, w które bę-
dzie można grać przed budynkiem. Je-
śli wszystko pójdzie zgodnie z planem  
w szachy pod gołym niebem jako pierwsze 
zagrają dzieci podczas wakacyjnych zajęć 
w bibliotece (a w późniejszym terminie  
w chińczka i warcaby). Z gier będzie można 
też korzystać przy innych okazjach.Wię-
cej szczegółów na www.mok-orzesze.pl  
oraz www.biblioteka.orzesze.pl.

Wnioski o przyznanie stypendium nauko-
wego za rok szkolny 2022/2023 należy 
składać w biurze podawczym Urzędu 

Miejskiego Orzesze do 31 lipca 2023 r. Do wnio-
sku trzeba dołączyć uwierzytelnione - za zgodność  
z oryginałem - kserokopie dokumentów potwier-
dzających konkretne osiągnięcia kandydata w da-
nym roku szkolnym.

Stypendium może być przyznane uzdolnionym 
uczniom w przypadku wystąpienia jednego z poniż-
szych kryteriów:

1) osiągnięcie wybitnych wyników w nauce w roku 
szkolnym, którego dotyczy wniosek, uzyskanych 
na: 

a) świadectwie szkolnym przez uczniów klas IV, V, 
VI szkoły podstawowej - średnia ocen od 5,70; 

b) świadectwie szkolnym przez uczniów klasy VII 
szkoły podstawowej - średnia ocen od 5,40; 

c) świadectwie ukończenia szkoły przez uczniów kla-
sy VIII szkoły podstawowej - średnia ocen od 5,40;

2) uzyskanie tytułu laureata lub finalisty konkursu 
przedmiotowego organizowanego przez Śląskiego 
Kuratora Oświaty.
Przypominamy również rodzicom i opiekunom 

uczniów szkół ponadpodstawowych (do 18 roku 

życia) o ustawowym obowiązku nauki. Prosimy  
o dostarczenie oświadczenia o formie spełniania 
obowiązku nauki przez ucznia do: Biura Podawcze-
go Urzędu Miejskiego Orzesze ul. św. Wawrzyńca 21 
lub Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego Orzesze  
ul. św. Wawrzyńca 23 pok. nr 3 lub wysłanie na adres 
mailowy: we@orzesze.pl.

Wzór wniosku o przyznanie stypendium na-
ukowego Burmistrza Miasta Orzesze oraz wzór 
oświadczenia znajdują się na www.orzesze.pl (za-
kładka edukacja).

Do końca lipca można składać wnioski o stypendia naukowe Burmistrza Miasta Orzesze

Warto się uczyć

Absolutorium 
dla burmistrza
u Mirosław Blaski, burmistrz Orzesza otrzymał absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2022 rok. Radni obecni na sesji byli  
w tej decyzji jednogłośni. Podczas sesji Eugeniusz Szala i Mariusz 
Kaczmarczyk otrzymali statuetki „Orzeszanin Roku”. 

Wakacyjne zajęcia dla dzieci
Najmłodsi spędzający wakacje w mieście mogą skorzystać z bogatej oferty 
zajęć Miejskiego Ośrodka Kultury i Miejskiej Biblioteki Publicznej w Orzeszu.
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Sfinansowano ze środków Miasta Orzesze

Chodzi o przejście dla pieszych na 
drodze wojewódzkiej DW 926  
ul. Mikołowskiej w Orzeszu Za-

wiści w rejonie skrzyżowania z ul. Kasz-
tanową i Przedszkola nr 6. W związku 
z licznymi zgłoszeniami mieszkańców 
Urząd Miejski od 2019 roku interweniuje 
w Zarządzie Dróg Wojewódzkich w Ka-
towicach w sprawie poprawy bezpieczeń-
stwa pieszych w tym miejscu. W sprawie 
interweniował również Stanisław Wyci-
sło, radny Rady Miejskiej. Pisma i petycje 
pisali też sami mieszkańcy.

Burmistrz Orzesza wiele 
razy domagał się w ZDW 
umieszczenia tu sygnalizacji 
świetlnej (dokumentacja 
znajduje się na  
www.orzesze.pl). 

Niestety Zarząd Dróg Wojewódzkich 
za każdym razem odmawiał. 

- To jest bardzo niebezpieczne przejście 
dla pieszych. Po jednej stronie mamy szko-

łę, po drugiej przedszkole, do tego kościół  
i sklepy. Mieszkańcy korzystają z te-
go przejścia częściej niż z pozostałych na  
ul. Mikołowskiej. Pisałem w tej sprawie 
pisma, jeździłem na spotkania i za każ-
dym razem dowodziłem jak bardzo jest 
tu potrzebna sygnalizacja świetlna - mó-
wi Mirosław Blaski, burmistrz Orzesza.

23 lutego 2023 roku ZDW 
przeprowadził badania 
natężenia ruchu  
w okolicach przejścia. 

Zebrane dane przesłano do Urzędu 
Marszałkowskiego, w celu zajęcia stano-
wiska czy znajdą się środki na budowę 
sygnalizacji. 

- Rozmawiałem z Krzysztofem Klimo-
szem, Członkiem Zarządu Wojewódz-
twa oraz Grzegorzem Wolnikiem, Rad-
nym Sejmiku Województwa Śląskiego  
i przekonywałem ich o konieczności budo-
wy sygnalizacji. W końcu udało się - do-
daje burmistrz.

W piśmie z 31 maja 2023 roku Zarząd 
Województwa Śląskiego informuje, że  
w odpowiedzi na petycję mieszkańców 
sołectwa Zawiść „(…) wychodząc na-
przeciw potrzebom społecznym i dostrze-
gając zagrożenie bezpośrednio związane 
z zapewnieniem bezpieczeństwa małolet-
nim pieszym oraz lokalizację skrzyżowa-
nia w obrębie placówek oświatowych za-
danie pn.: „Budowa wzbudzanej sygnali-
zacji świetlnej na przejściu dla pieszych w 
rejonie skrzyżowania DW 926 z ul. Kasz-
tanową w m. Orzesze, w tym opracowanie 
dokumentacji projektowej” zostało uję-
te w aktualnym Planie rzeczowo-finan-
sowym inwestycji i remontów na drogach 
wojewódzkich. Termin realizacji zadania 
przewidziany jest na lata 2023-2024, na-
tomiast kwota zabezpieczona na reali-
zację przedmiotowego zadania wynosi  
350 000 zł.”

- Cieszę się, że po licznych interwen-
cjach tak potrzebna mieszkańcom Zawi-
ści sygnalizacja w końcu powstanie - mó-
wi burmistrz.

Osoby, które skończyły 55 lat 
mogą się zapisać na bezpłat-
ne zajęcia ruchowe na Orliku 

w Orzeszu, które odbywać się będą raz 
w tygodniu i poprowadzą je animato-
rzy sportu.

Wracają zajęcia ruchowe dla osób 55+ 
na kompleksie boisk sportowych „Moje 
boisko - Orlik 2012” w Orzeszu (ul. Bu-
kowina). Będą się odbywać we wtorki  

w godzinach 18.00 -18.45. Są bezpłatne, 
można się na nie zapisać dzwoniąc pod 
numer telefonu 784 392 671.

- Żeby zrobić coś dobrego dla zdrowia 
i samopoczucia, wystarczy przyjść na 
nasze zajęcia. Serdecznie zapraszamy - 
zachęca Marcin Stoń, animator sportu 
na Orliku.

Organizatorami zajęć są animatorzy 
sportu Urzędu Miejskiego Orzesze. 

Czytanie pod gołym niebem 
odbyło się przed Miejską Bi-
blioteką Publiczną w Orze-

szu. Wszystko w ramach akcji „Jak 
nie czytam, jak czytam”.

7 czerwca o godz. 10:00 tysiące dzie-
ci i nastolatków z całej Polski czytało 
książki. W swoich bibliotekach, szko-
łach, parkach i na rynkach. W akcji 

wzięła również udział Miejska Biblio-
teka Publiczna w Orzeszu oraz ucznio-
wie Szkoły Podstawowej nr 1 i Szkoły 
Podstawowej nr 2. Fragmenty książek 
przeczytali: Mirosław Blaski, burmistrz 
Orzesza, Justyna Sosna z telewizji TVS, 
Aleksandra Witoszek z UM Orzesze 
oraz uczennice Aleksandra Walczok  
i Agata Lelonek.

Szkoły wzięły udział w konkur-
sie „Ekopracownia pod chmur-
ką” Wojewódzkiego Fundu-

szu Ochrony Środowiska i Gospodar-
ki Wodnej w Katowicach. Szkoła Pod-
stawowa nr 5 otrzyma dofinansowanie 
w kwocie 68 848 zł, a Szkoła Podstawo-
wa nr 3 w kwocie 70 000 zł. Przy pla-
cówkach powstaną pięknie zagospoda-

rowane, pełne zieleni miejsca, w których 
odbywać się będą lekcje przyrody, bio-
logii, geografii oraz zajęcia dodatkowe. 
Będą to również miejsca odpoczynku  
i relaksu.

Dzięki otrzymanej dotacji w SP5 
utworzony zostanie ,,Zakątek pod 
chmurami”, który będzie składał się  
z 7 edukacyjnych stref. W SP3 powsta-

nie „Leśny zagajnik - bliżej natury”,  
a w nim stanowiska tematyczne.

Natomiast Przedszkole nr 1 otrzy-
mało 10 tys. zł dofinansowania ze 
środków WFOŚiGW w Katowicach 
na utworzenie Sensorycznego Ogro-
du Botanicznego. Będzie to doskonałe 
miejsce do edukacji przyrodniczej, za-
bawy i terapii.

Zajęcia pod chmurką
Dwie orzeskie szkoły wzbogacą się o ekopracownie, a w Przedszkolu nr 1 powstanie ogród sensoryczny.

Więcej informacji i wizualizacje  
na www.orzesze.pl i Facebooku 
Gazety Orzeskiej.

Wizualizacja ekopracowni w SP 3.

Na ulicy Mikołowskiej powstanie 
SYGNALIZACJA ŚWIETLNA
Zarząd Województwa Śląskiego przeznaczy 350 000 zł na budowę sygnalizacji świetlnej 
na przejściu dla pieszych w rejonie skrzyżowania DW 926 z ul. Kasztanową w Orzeszu.

Zajęcia ruchowe na Orliku

Czytanie z biblioteką



Letnia aura sprzyja realizacji miejskich inwestycji. Co  
w tej chwili dzieje się w naszym mieście? Przede wszyst-
kim trwa budowa drugiego żłobka, który będzie zloka-

lizowany w Łaziskach Średnich, tuż obok Przedszkola. Inten-
sywne prace prowadzone są też na stadionie miejskim i w jego 
okolicach - ta inwestycja, powinna być zakończona do końca 
bieżącego roku. Kontynuowane są prace na hałdzie przy osiedlu 
Kwiatowym. Budowa żłobka i modernizacja stadionu dofinan-

sowane są z programu Polski Ład. Wkrótce ruszą też prace na 
łaziskim Klachowcu, gdzie utworzony zostanie park sporto-
wo-rekreacyjny z trasami rolkowymi, ścianką wspinaczkową, 
ścieżkami pieszymi i licznymi rabatami, i nasadzeniami. W pla-
nach jest również przebudowa kanalizacji sanitarnej i deszczo-
wej oraz cieku „Potok” wraz z wykonaniem zbiornika retencyj-
nego w rejonie ulic św. Barbary i Kopalnianej, a także inwestycja 
polegająca na zmianie sposobu użytkowania i przebudowa bu-
dynku „Domu Nauczyciela” położonego przy ul. Powstańców 6.

/MiastoLaziskaGorneŁAZISKA GÓRNE lipiec 2023 r.20
Sfinansowano ze środków Miasta Łaziska Górne

W piątek 30 czerwca zakończył 
się nabór deklaracji wstęp-
nych do projektu „Odna-

wialne Źródła Energii w Mieście Łaziska 
Górne”. Złożone deklaracje utworzą listę 
podstawową stanowiącą bazę do napisa-

nia przez Miasto Łaziska Górne wniosku 
o dofinansowanie, który następnie bę-
dzie oceniany przez Urząd Marszałkow-
ski. Planowane rozstrzygnięcie naboru to 
przełom 2023/2024. Do piątku 30 czerw-
ca złożono 270 deklaracji udziału w pro-
jekcie, które w tej chwili są weryfikowane 
pod kątem zgodności z zapisami Regula-
minu. Wszystkie deklaracje składane po 
tej dacie będą tworzyć w kolejności reje-
stracji listę rezerwową projektu.

Zgodnie z tradycją, również i w tym 
roku, 24 czerwca, łaziszczanie spo-

tkali się na dorocznej Mszy św. plenero-
wej na łaziskim Wierzysku. 

Tym razem w piątek 23 czerwca ob-
chodziliśmy Świętojańskie Dni Ła-
zisk. Są one od zawsze znakomitą 

okazją do spotkania ze znajomymi i dobrej 
zabawy na świeżym powietrzu Największym 
zainteresowaniem cieszyły się jak zawsze wy-
stępy zaproszonych gości. W tym roku wy-
stąpili: Mirosław Deredas z zespołem, zespół 
Reggaeside, Dziani z zespołem prezentujący 
muzykę cygańską, a gwiazdą wieczoru był ze-
spół Baciary.

W słoneczne, wakacyjne dni za-
praszamy na łaziskie kąpie-
lisko „Żabka”, które w lipcu 

czynne jest w godzinach od 9.00 do 21.00. 
Natomiast w każdą sobotę lipca, o go- 

dzinie 8.30 można uczestniczyć w zaję-
ciach JOGI na trawie (obowiązuje bilet 
wstępu na basen).

Łaziski MOSiR zaprasza dzieci 
na bezpłatne zajęcia sportowe, 
poza tym w lipcu po raz czwar-

ty organizowana jest Łaziska Rajza na 
Kole - czyli rowerowe wyzwanie dla 
całych rodzin śladem nieodkrytych 
miejsc naszego miasta. Na 18 lipca 
zaplanowany został II Rajd Górski dla 
Dzieci - Z książką w plecaku, który 
współorganizuje Miejska Biblioteka 
Publiczna. Z kolei dla amatorów wod-
nego szaleństwa 29 lipca zaplanowano 
II Rodzinne Zawody Pływackie na ła-

ziskiej „Żabce”. Biblioteka zaprasza na 
cykl atrakcji pod wspólnym hasłem: 
„Wakacje z biblioteką” (szczegółowy 
rozkład propozycji na stronie biblio-
teki), natomiast 12 lipca odbędzie się 
dzień specjalny: „W świecie baniek”- 
zabawy przed biblioteką z Akademią 
Uśmiechu, a 14 lipca zajęcia „Bliżej 
natury” ze Śląskim Ogrodem Bota-
nicznym. Dom Kultury zaprasza na 
wakacyjne warsztaty z Centrum Kre-
atywnej Edukacji Robokids dla dzieci 
w wielu 7-12 lat. 

Jak lato, to na Żabce

WAKACJE... WAKACJE...
Czas wakacyjnego wypoczynku przed nami. Dla tych, którzy lipcowe, długie dni 
spędzają w Łaziskach Górnych sporo atrakcji przygotowały miejskie placówki.

Tradycja na 
Wierzysku

Czas inwestycji

Świętojańskie 
Dni Łazisk 2023

Prace przy budowie żłobka są już zaawansowane.

Prace na hałdzie przy osiedlu Kwiatowym.
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Sfinansowano ze środków Gminy Wyry

/gminawyryZachęcamy wszystkich mieszkańców do śledzenia i polubienia fanpage Gminy Wyry na facebooku

Wójt Gminy Wyry, 14 czerwca 
wręczyła akty powierzenia 
stanowisk nowym dyrekto-

rom gminnych szkół i przedszkoli. Od 
1 września funkcję dyrektora Gminne-

go Przedszkola w Gostyni będzie peł-
niła Anna Wesoły, Karolina Mudyn 
- Gminnego Przedszkola w Wyrach,  
a Ilona Sobieraj - Szkoły Podstawowej 
w Wyrach.

Na www.wyry.pl można za-
poznać się z projektem 
Strategii Rozwoju Gmi-

ny Wyry na lata 2023-2030. Właśnie 
teraz jest czas na uwagi i propozycje 
mieszkańców do opublikowanego do-
kumentu.

Formularz uwag jest dostępny na stro-
nie internetowej urzędu. Prosimy o jego 

wypełnienie i przesłanie elektronicznie 
na adres mailowy: fundusze@wyry.pl, wy-
słanie pocztą tradycyjną na adres: Urząd 
Gminy Wyry, ul. Główna 133, 43-175 Wy-
ry lub dostarczenie do sekretariatu Urzę-
du Gminy Wyry przy ul. Głównej 133.

Zapraszamy do włączenia się w proces 
opracowywania Strategii Rozwoju Gmi-
ny Wyry.

Mieszkańcy Gminy Wyry, zachęcani dotacjami oraz 
zmotywowani obowiązującymi przepisami uchwały 
antysmogowej, decydują się na rezygnację ze źródeł 

ciepła starego typu, niespełniających obowiązujących przepi-
sów - tzw. „kopciuchów”. Dzięki temu przyczyniają się do po-
prawy jakości powietrza w gminie. Obecnie można korzystać 

z różnych dotacji. W pierwszym półroczu 2023 roku, złożono 
wnioski do następujących programów:
• Programu Czyste Powietrze - 29 wniosków,
• Programu Ciepłe Mieszkanie - 5 wniosków,
• Gminnego programu wymiany źródeł ciepła - 46 wniosków.

Na wymianę kotłów poniżej 5 klasy, mieszkańcy mają jeszcze 
tylko 4,5 roku. W Gminie Wyry na taką wymianę czeka jeszcze 
436 kotłów (dane z CEEB), które muszą zostać wymienione do 
31 grudnia 2027 roku. Obowiązujące prawo nakłada obowiązek 
na właścicieli nieruchomości do wymiany pieca pozaklasowego 
na nowoczesne urządzenie grzewcze, które ma wysoką spraw-
ność oraz emituje niewielką ilość zanieczyszczeń. Mieszkańcy 
mogą otrzymać dofinansowanie na pokrycie części kosztów 
inwestycji. Zapraszamy do Urzędu Gminy Wyry (pokój nr 7), 
gdzie zostaną udzielone porady z jakich dofinansowań można 
skorzystać na wymianę „kopciucha”.

Przypominamy, że właściciele, 
których domy nie zostały pod-
łączone do istniejącej sieci ka-

nalizacyjnej, mają obowiązek podpisać 
umowę z firmą posiadającą zezwole-
nie Wójta Gminy Wyry na opróżnianie 
zbiorników bezodpływowych lub osad-

ników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków i transport nieczy-
stości ciekłych z terenu Gminy Wyry.

Gmina została zobowiązana do pro-
wadzenia co najmniej raz na dwa lata 
kontroli tych umów i dowodów uisz-
czania opłat za opróżnianie zbiorni-

ków (rachunki, faktury vat wraz z po-
twierdzeniem zapłaty). Za brak tych 
dokumentów, właścicielowi grozi man-
dat karny lub kara grzywny do 5 tys. zł. 
Nowe przepisy przewidują również ka-
ry pieniężne w wysokości od 10 tys. do  
50 tys. zł dla gmin niewywiązujących 
się z nałożonych na nie obowiązków 
kontroli.

Mieszkańcom z terenów skanali-
zowanych przypominamy natomiast  
o obowiązku podłączenia się do kanali-
zacji sanitarnej.

Zapraszamy do dialogu

Wręczenie aktów powierzenia

Będą kontrole
Na terenie Gminy Wyry w drugiej połowie lipca rozpoczną się kontrole nieruchomości 
wyposażonych w zbiorniki bezodpływowe i przydomowe oczyszczalnie ścieków. 

Do wymiany zostało ponad 400 „kopciuchów”

Uczestników rajdu nie wystraszył 
deszcz, niestraszne było im też 
palące słońce. Kilkudziesięciu za-

palonych rowerzystów wzięło udział w wy-
jątkowej przyrodniczej wycieczce leśnymi 
ścieżkami Gminy Wyry. Nad organiza-

cją wyprawy czuwała ekipa O’Rety Team. 
To im zawdzięczamy również wspaniałe 
atrakcje na trasie. Na mecie w gostyńskiej 
Zagrodzie Śląskiej animacje poprowadził 
Marek Ajchsztet, a edukacją przyrodniczą 
uczestników zajęła się przyrodniczka Mi-

ra. Była z nami również gminna ekodo-
radczyni, a wodę zapewniło multimetro. 
Dziękujemy za wspólną zabawę!

Zrealizowano z udziałem środków fi-
nansowych z budżetu Górnośląsko-Za-
głębiowskiej Metropolii.

W pierwsze niedzielne lipcowe popołudnie kręciliśmy kilometry z okazji 6. urodzin 
Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii! Dziękujemy za wspólne rowerowe świętowanie!

Kierunek GZMKierunek GZM
Rowerowe świętowanie urodzin MetropoliiRowerowe świętowanie urodzin Metropolii
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Sfinansowano ze środków Gminy Ornontowice

6 czerwca w sali ARTerii - Cen-
trum Kultury i Promocji odby-
ło się uroczyste wręczenie Statu-

etek „Ornontowickie Bzy”. Była to już 
19. ceremonia, na którą oprócz człon-
ków Kapituły i przedstawicieli Urzędu 
Gminy zaproszeni zostali także dotych-
czasowi laureaci ornontowickiego wy-
różnienia. Statuetka „Ornontowickie 
Bzy” jest przyznawana nieprzerwanie 
od 2005 roku.

W bieżącym roku Kapituła przyznała 
4 wyróżnienia.

W kategorii DZIAŁALNOŚĆ SPO-
ŁECZNA Statuetkę otrzymała Elżbieta 
Dawid.

W kategorii DLA ORNONTOWIC 
Kapituła przyznała Statuetkę Przedszko-

lu im. Kubusia Puchatka w Gminie Or-
nontowice oraz wieloletniej Sekretarz 
Gminy Ornontowice - Joannie Jeleń.

Z kolei w kategorii PRZEDSIĘBIOR-
CZY I OPERATYWNI wyróżniono  
Aptekę NOVA Janina Bożena Pis.

Statuetki, pamiątkowe dyplomy oraz 
kwiaty i upominki wręczali przedstawi-
ciele Kapituły oraz Urzędu Gminy Or-
nontowice.

Serdecznie gratulujemy tegorocznym 
laureatom!

W formule zaprojektuj - wy-
buduj wykonany zostanie 
nowy obiekt gminny przy 

ul. Zamkowej (na przedpolu kopalni 
Budryk).

Etap I obejmuje utworzenie centrum 
kulturalnego Gminy Ornontowice wraz 
z salą widowiskową, salami przeznaczo-
nymi do organizacji różnorodnych zajęć 
artystycznych i okolicznościowych, kom-

pleksem pomieszczeń administracyjnych 
oraz towarzyszących, w skład których 
wejdą: magazyny, garderoby, reżyserka  
i pomieszczenie dźwiękowca.

Zadanie współfinansowane jest z Rzą-
dowego Funduszu Polski Ład: Program 
Inwestycji Strategicznych. Całkowita 
wartość umowy wynosi 5 592 100 zł,  
z czego otrzymano dofinansowanie  
w kwocie 5 032 890 zł.

Edukację szkolną w ornontowickim Zespole Szkolno- 
Przedszkolnym ukończyło 86 uczniów klas ósmych, 
a 76 przedszkolaków pożegnało się z ornontowickim 

przedszkolem.
Uroczystą akademię poprowadziła Dyrektor ZS-P - Moni-

ka Orłowska-Przybyła, a oprócz najważniejszych w tym dniu 
uczniów klas ósmych i ich rodziców, wśród zaproszonych gości 
znaleźli się, m.in. przedstawiciele ornontowickiego samorządu.

W trakcie uroczystości abiturientom wręczono świadectwa 
oraz podziękowano kadrze pedagogicznej i pozostałym pra-
cownikom ZS-P, którzy w minionym okresie czuwali nad edu-
kacją, rozwojem i bezpieczeństwem młodzieży. Za nieustanne 

wsparcie i stwarzanie możliwości do rozwoju Dyrektor podzię-
kowała także organowi prowadzącemu, którym jest Urząd Gmi-
ny Ornontowice.

Imprezami towarzyszącymi tegorocznym 
obchodom Dni Ornontowic były trzy wy-
darzenia sportowe, które rozegrano w sa-

li gimnastycznej Zespołu Szkolno-Przedszkol-
nego w Gminie Ornontowice oraz na komplek-
sie sportowym „Moje Boisko - Orlik 2012” przy 
ul. Okrężnej.

2 czerwca odbył się Turniej tenisa stołowego o pu-
char Wójta Gminy Ornontowice. W zawodach wzię-
ło łącznie udział 15 zawodników. 

Pierwsze miejsca zdobyli:
- w kategorii poniżej 18 roku życia: Olga Kalisz  

i Jakub Kotyczka,
- w kategorii powyżej 18 roku życia: Alicja Małek 

i Adam Adamczyk.
3 czerwca odbył się Turniej skata o puchar Prze-

wodniczącego Rady Gminy Ornontowice. W zawo-
dach wzięło łącznie udział 11 zawodników. Zwycięz-
cą został Czesław Tebinka.

Również 3 czerwca na ww. „Orliku” odbył się Tur-
niej piłki nożnej o puchar Wójta Gminy Ornontowi-
ce. W zawodach wzięło łącznie udział 17 zawodni-
ków. Turniej wygrała drużyna „WASZPEK - WPK”.

Uroczystość wręczenia Statuetek 
„Ornontowickie Bzy” 2023

Zakończenie roku szkolnego w Zespole Szkolno-Przedszkolnym

Sportowe turnieje w ramach Dni Ornontowic

Gmina Ornontowice przezna-
czyła do sprzedaży niezabudo-
waną nieruchomość gruntową 

usytuowaną w Ornontowicach w rejonie 
ul. Skośnej. W skład nieruchomości 
wchodzą dwie działki oznaczone nume-
rami 2828/12 i 2829/12 o łącznej po-
wierzchni 0,2 ha. 

Otoczenie nieruchomości stanowią 
tereny usługowe i przemysłowe - w po-
bliżu znajduje się stacja paliw, myjnia 
samochodowa oraz KWK „Budryk”. 
Działka przeznaczona jest pod zabu-
dowę usługową. Nieruchomość nie jest 
wyposażona w urządzenia infrastruktu-
ry technicznej.

Szczegółowe informacje na temat 
nieruchomości i zasad przetargu moż-
na uzyskać osobiście w pok. 409 Urzę-
du Gminy lub pod nr tel. 32 33 06 241.

Sprzedaż nieruchomości

Budowa budynku 
wielofunkcyjnego
W dniu 1 czerwca podpisano umowę na realizację zadania pn. Budowa 
budynku wielofunkcyjnego - etap I (sala widowiskowa).
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Gospodarka leśna w La-
sach Państwowych jest 
prowadzona zgodnie  

z zasadami: zachowania trwało-
ści lasu, zrównoważonego roz-
woju i ochrony przyrody. Po-
twierdzają to przyznawane Re-

gionalnym Dyrekcjom Lasów 
Państwowych certyfikaty. Nad-
leśnictwo Katowice jest jednost-
ką organizacyjną wchodzącą  
w skład Regionalnej Dyrek-
cji Lasów Państwowych, któ-
ra aktualnie posiada certyfikaty  
w systemie PEFC oraz FSC®.

PEFC (Programme for the En-
dorsement of Forest Certifica-
tion Schemes - Program Zatwier-
dzenia Systemów Certyfikacji Le-
śnej) jest międzynarodową, poza-
rządową organizacją non-profit, 

założoną w 1999 r., której głów-
nym celem jest promocja zrów-
noważonej gospodarki leśnej po-
przez system certyfikacji leśnej 
oraz etykietowania produktów 
leśnych wykonywanych przez 
niezależne jednostki. 

Drugim na świecie, obok 
PEFC, systemem certyfikacji go-
spodarki leśnej jest FSC. To skrót 
od angielskiej nazwy organiza-
cji Forest Stewardship Council®, 
założonej w 1993 r. w Meksyku. 
Początkowo, obszarem zaintere-
sowania FSC była ochrona lasów 
tropikalnych przed ich eksplo-
atacją. Celem jej działalności jest 
popularyzacja przyjętego przez 
tą organizację sposobu prowa-
dzenia gospodarki leśnej. Łącz-
nie certyfikacją FSC w Polsce 
objęte jest prawie 6,36 mln ha,  
co stanowi 68,7% powierzchni 
lasów. 

Opracował:  
Aleksander Zakrzewski

Certyfikacja lasów

Społeczne funkcje lasów Nadleśnictwa Katowice - miejsce wypo-
czynku i rekreacji mieszkańców aglomeracji śląskiej.

Pozostawione drewno martwego drzewa jako element zwiększa-
nia różnorodności biologicznej - miejsce życia wielu organizmów.

Powiększony w 2022 r. 
rezerwat „Las Murckowski” - 
ochrona przyrody, zachowanie 
lasu o charakterze zbliżonym 
do naturalnego.

PIŁKA NOŻNA
W rozgrywkach niższych lig na szczeblu Śląskiego Związku 

Piłki Nożnej drużyny powiatu mikołowskiego uzyskały rezul-
taty:

IV liga
Polonia Łaziska zremisowała z MRKS-em Czechowice-Dzie-

dzice 1:1. Gwarek Ornontowice przegrał z LKS-em Czaniec 2:4.
Liga okręgowa

AKS Mikołów pokonał Sarmację Będzin 4:2, przegrał z Gór-
nikiem Piaski 0:3. Burza Borowa Wieś przegrała z Tempem 
Paniówki 2:7, zremisowała z Olimpią Boruszowice 2:2.

Klasa „A”
Orzeł Mokre wygrał z Wawelem Wirek 5:1, Gwiazdą Ruda 

Śląska 7:0. Kamionka Mikołów wygrała z Gwiazdą Ruda 
Śląska 4:1, uległa UKS-owi Szopienice 1:3. LKS Woszczyce 
wygrał z Unią Bieruń 5:2, Leśnikiem Kobiór 6:1. LKS Garda-
wice przegrał z LKS-em Frydek 3:5, pokonał Fortunę Wyry 1:0. 
Fortuna Wyry pokonała Stal Chełm 2:1, uległa LKS-owi Gar-
dawice 0:1. Druga drużyna Gwarka Ornontowice wygrała  
z Zaborzem Zabrze 4:2.

Klasa „B”
Strażak Mikołów przegrał z rezerwami Jastrzębia Biel-

szowice 2:4, pokonał Wyzwolenie Chorzów 3:0 (wo). Rezerwy 
Burzy Borowa Wieś pokonały Pogoń Zamięcice 4:1, przegrały 
z Wilkami Wilcza 0:4. Niepokorni Orzesze pokonali rezerwy 
LKS-u Wisła Wielka 2:1, zremisowali z Nadwiślanem Góra 0:0, 
ulegli rezerwom MKS-u Lędziny 0:4.

Klasa „C”
LKS Bujaków uległ Orłom Bojszów 1:2.

Gimnastyka
17 i 18 czerwca w hali sportowej mikołowskiego MOSiR-u 

rozegrano Mistrzostwa Polski w skokach na trampolinie, ścież-
ce oraz podwójnej mini-trampolinie. Organizatorem imprezy 
był klub Akro-Gym Mikołów. W zawodach wzięło udział prawie 
300 zawodników z 30 klubów z całej Polski, a w tym gronie 
mikołowski klub Akro-Gym. Zawody stały na bardzo wysokim 

poziomie, a ewolucje na trampolinie i sekwencje skoków na 
ścieżce zapierały dech w piersiach. Gościem imprezy był złoty 
medalista olimpijski i prezes Polskiego Związku Gimnastycz-
nego - Leszek Blanik. Wręczono 24 komplety medali, a zwy-
cięzcami poszczególnych konkurencji zostali: Malwina Wyskiel, 
Klaudia Szczęśniak, Nadia Płonka, Artur Zakrzewski, Bartłomiej 
Wiśniewski, Jakub Tran Van, Tatiana Kuknevik / Sandra Mielca-
rek, Lena Gralak / Paulina Paszkiewicz, Maja Grygłaszewska / 
Aleksandra Konieczna, Marcel Prociak / Artur Zakrzewski, Mi-
kołaj Hołyński / Krzysztof Rycerski, Eryk Stec / Wojciech Szko-
pek, UKS Pałac Młodzieży „Syrena” Warszawa, KS AZS AWF Po-
znań, Sandra Żurek, Joanna Płonka, Dominika Jaworek, Anton 
Novikov, Dominik Weber, Tomasz Kochanowski, Sofia Bloczek, 
Julia Gładki, Mikołaj Kordybacha, Samuel Pietrusiak. W klasy-
fikacji klubowej KS „Akro-Gym” Mikołów w konkurencji „skoki” 
sklasyfikowany został na 15 miejscu, a w konkurencji „skoki na 
trampolinie i ścieżce” na 27 miejscu.

Kolarstwo
W Koziegłowach w ramach Pucharu Polski rozegrano Mistrzo-

stwa Śląska ze startu wspólnego w kategorii juniorka młodsza. 
Bardzo dobrze spisały się dziewczęta Stowarzyszenia Kolarski 
Mikołów. W kategorii juniorek młodszych, gdzie o medale wal-
czyły Kinga Słomka wywalczyła srebrny medal, a Julia Góralczyk 
była szósta.

Z kolei w Połomi w ramach IV Wyścigu Kolarskiego o Pu-
char Wójta Gminy Mszana rozegrano Mistrzostwa Śląska 2023 
ze startu wspólnego w kategoriach żak, młodzik i młodziczka.  
W tej imprezie również bardzo dobrze spisała się ekipa Stowa-
rzyszenia Kolarski Mikołów, pokazując dobrą i przede wszystkim 
skuteczną jazdę.

W kategorii żaków Kuba Baranowski wywalczył srebrny 
medal, Wiktor Siudek był trzeci, a Karol Kupka po problemach 
z rowerem na pierwszej rundzie, sklasyfikowany został na 12 
miejscu.

W kategorii młodzików Dawid Kałuża był 12, a Maciej Janasik 
ukończył wyścig w limicie czasu. Tapi

Sprintem przez sportowe areny
materiał partnera

Wyślij prawidłowe rozwiązanie krzyżówki na adres: 
redakcja@naszagazeta.info i weź udział w losowaniu dwóch 
bezpłatnych wejściówek na spektakl „Maszyna czasu”.

„Maszyna czasu” w wykonaniu Krakowskiego 
Teatru Bajki opowiada historię o dwójce naukow-
ców, którzy wynaleźli wehikuł czasu. Wraz z dzieć-
mi główni bohaterowie poznają postaci z różnych 
epok. Rycerz Aciu Apsik poznaje zalety picia syropu 
i przestaje bać się wizyty u lekarza. Z kolei, pierw-
szy człowiek z gatunku homo sapiens, dzięki na-
ukowcom, poznaje kulturę i kodeks przedszkolaka. 
Oczywiście nie zabraknie też dinozaura, a także... 
dzieci poznają tajemniczego gościa z przyszłości - 
superinteligentnego robota.

28 lipca
godz. 17:00 

Sala Widowiskowa 

MOK Orzesze

ul. Fabryczna 1



Za treści zawarte w publikacji dofinansowanej 
ze środków WFOŚiGW w Katowicach 
odpowiedzialność ponosi Redakcja

Do Regionalnych Dyrekcji 
Lasów Państwowych  
w Katowicach i we 

Wrocławiu trafi więc łącznie 800 tys. zł. 
Środki pozwolą zarówno na wykrywa-
nie i lokalizację pożarów, jak i na szyb-
ką i sprawną koordynację ewentualnej 
akcji gaśniczej. Katowicki Fundusz 
przeznaczył na loty patrolowo-gaśni-
cze 500 tys. zł, Opolski - 150, Wrocław-
ski - 100, a Krakowski - 50 tys. zł. 

- Pożary lasów emitują duże ilości 
zanieczyszczeń do powietrza, takich jak 
dym, cząstki stałe i szkodliwe substancje 
chemiczne. Te zanieczyszczenia mogą 
mieć wpływ na zdrowie ludzi i zwierząt 
oraz zanieczyszczać pobliskie zbiorniki 
wodne. Ponadto zniszczenie siedlisk, 
śmierć roślin i zwierząt negatywnie 
wpływa na stabilność i funkcjonowa-
nie ekosystemów leśnych. O zmniej-

szenie szkód możemy zadbać także my 
sami i w czasie leśnych wędrówek jak 
najszybciej zawiadamiać o zagrożeniu 
odpowiednie służby - wyjaśnia Łukasz 
Kasztelowicz, prezes WFOŚiGW we 
Wrocławiu.

Umowy na dofinansowanie 
pomiędzy Funduszami  
a Regionalnymi Dyrekcjami 
Lasów Państwowych zostały 
podpisane na Lotnisku  
Opole-Polska Nowa Wieś, 
gdzie znajduje się Leśna Baza 
Lotniczej PGL RDLP  
w Katowicach.

- Lasy to skarb natury, których war-
tość i zasoby musimy chronić. Ochrona 
przeciwpożarowa lasów jest naszym 
obowiązkiem, ponieważ ogień, który 

trawi lasy, pozbawia nas nie tylko piękna 
przyrody, ale także czystego powietrza  
i domu dla wielu stworzeń, które ten las 
zamieszkują. Zapobieganie pożarom to 
nasza odpowiedzialność i zadanie wo-
bec przyszłych pokoleń. Dbajmy o lasy, 
o nasze dobro wspólne, „zielone płuca” 
naszej planety - dodaje Aleksandra 
Drescher, prezes WFOŚiGW w Opolu.

Loty patrolowo-gaśnicze będą 
realizowane na terenach leśnych 
czterech województw: śląskiego 
(na obszarze 404,7 tys. ha), 
opolskiego (257,8 tys. ha), 
dolnośląskiego (568,5 tys. ha)  
i małopolskiego (59,6 tys. ha). 

- Błyskawiczne ustalenie lokalizacji 
potencjalnych pożarów umożliwia na-
tychmiastową reakcję służb odpowie-
dzialnych za podjęcie akcji gaśniczych, 
dzięki temu czynności logistyczne i ra-
tunkowe przebiegają sprawniej, mini-
malizują zagrożenie dla życia i zdrowia 
oraz ograniczają degradację ekologicz-
ną obszarów objętych pożarem - dodaje 
Kazimierz Koprowski, prezes WFO-
ŚiGW w Krakowie.

Śmigłowce i samoloty patrolowo- 
gaśnicze odpowiadają za lokalizację 
pożarów oraz szybkie rozpoczęcie 

akcji gaśniczej, a także powstrzyma-
nie pożaru do momentu dotarcia sił 
naziemnych. Na uzupełnienie zapa-
su wody i ponowne pojawienie się 
na miejscu akcji gaśniczej, zarówno 

samoloty, jak i śmigłowce potrzebują 
zaledwie kilkunastu minut. 

W ciągu ostatnich czterech lat na 
dofinansowanie lotów, cztery Fundu-
sze wydały wspólnie blisko 2,3 mln zł.

Dromadery patrolują nasze lasy!
Cztery Wojewódzkie Fundusze 
Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej: w Katowicach, Opolu, we 
Wrocławiu i w Krakowie podpisały 
umowy na dofinansowanie lotów 
patrolowo-gaśniczych na terenach 
leśnych. Przeznaczą na ten cel  
w tym roku 800 tys. zł. To już czwarta 
taka ponadregionalna współpraca 
czterech wojewódzkich Funduszy, 
które łącznie dofinansowały  
loty patrolowo-gaśnicze kwotą 
blisko 2,3 mln zł.

ANNA MOSKWA, minister 
Klimatu i Środowiska:
- Możemy szczycić się tym, że pożary, które 
niestety mają miejsce z powodu zmian 
klimatycznych i narastającej suszy, są 
gaszone szybko i nie rozprzestrzeniają się. To 
potrafimy, tym się chwalimy i uczymy inne 
państwa europejskie, ale nie może to mieć 
miejsca bez dobrego sprzętu i bez środków 
finansowych. Rozeznawanie, rozpoznawanie, 
patrolowanie i zapobieganie, m.in. pożarom 
należy do priorytetów ochrony środowiska.

TOMASZ BEDNAREK, prezes 
WFOŚiGW w Katowicach:
- Leśnicy znowu alarmują, o panującej  
w lasach suszy. W tej sytuacji o pożar nie 
trudno. Tylko wczesne wykrycie zarzewia 
ognia pozwala na błyskawiczną reakcję służb 
i ugaszenie pożaru na wczesnym etapie zanim 
się rozprzestrzeni i wybuchnie na dobre. 
Dlatego nasze finansowe wsparcie lotów 
patrolowych jest tak bardzo ważne.

Podpisanie umowy.

Prezesi Funduszy Wojewódzkich: w Katowicach - Tomasz Bednarek i w Opolu - Alek-
sandra Drescher oraz minister Anna Moskwa.



Za treści zawarte w publikacji dofinansowanej 
ze środków WFOŚiGW w Katowicach 
odpowiedzialność ponosi Redakcja

Ministerstwo Klimatu i Śro-
dowiska opublikowało da-
ne z programu „Czyste Po-

wietrze” za pierwsze półrocze 2023 ro-
ku: Polacy złożyli w tym czasie 101 173 
wnioski. 

W całym 2022 roku wniosków było 
158 tysięcy. 

Program cieszy się coraz większym 
zainteresowaniem dzięki zmianom, któ-
re zostały wprowadzone w styczniu te-
go roku. Umożliwiają one skorzystanie 
z dotacji w wysokości nawet do 136 200 
złotych na remont i termomodernizację 
domu.

W czasie funkcjonowania progra-
mu „Czyste Powietrze” skorzystało już 
z niego ponad 635 tysięcy polskich ro-
dzin.

- Stworzyliśmy program „Czyste Po-
wietrze”, z którego już dziś korzysta 627 
tysięcy polskich rodzin. Wypłaciliśmy im 
już blisko 6 miliardów złotych. Zlikwido-
waliśmy 304 tysiące tzw. „kopciuchów”. 
A kolejnych 320 tysięcy jest w likwidacji. 
Przeznaczamy ogromne fundusze na li-
kwidację smogu - wylicza minister An-
na Moskwa.

Ministerstwo przypomina, że pro-
gram „Czyste powietrze” pozwala na wy-
mianę źródła ciepła z węglowego na bar-
dziej ekologiczne. Ponadto wskazało też, 
że skuteczną metodą na obniżenie ra-
chunków za ogrzewanie jest docieplenie 
domu, montaż paneli fotowoltaicznych 
i wymiana pieca na bardziej efektywny.

Zwrócono również uwagę, że w tym 
roku do wojewódzkich funduszy ochro-

ny środowiska i gospodarki wodnej 
wpłynie rekordowa liczba wniosków. 

- Największe zainteresowanie progra-
mem obserwujemy w województwie pod-
karpackim, lubelskim, podlaskim, ma-

zowieckim, wielkopolskim i świętokrzy-
skim. Na przykład na Podkarpaciu za 
cały ubiegły rok złożono 7861 wniosków  
w programie „Czyste powietrze”, a w tym 
roku już 7181 - podało MKiŚ. 

W programie „Czyste powietrze” 
można uzyskać dofinansowanie na ter-
momodernizację budynków oraz wy-
mianę starych i nieefektywnych źródeł 
ciepła. 

Rekordowa liczba wniosków
Wakacje to czas odpoczynku, ale w wielu polskich domach trwają 
remonty. Skuteczną metodą na obniżenie rachunków za ogrzewanie jest 
docieplenie domu, montaż paneli fotowoltaicznych i wymiana pieca na 
bardziej efektywny. Takie możliwości oferuje program „Czyste Powietrze”. 

Natomiast tuż po wakacjach 17 wrześniu 
zapraszają na Dzień Siedlisk Naturalnych,  
15 października odbędzie się Dzień Jeża  

i na koniec roku 10 grudnia - Dzień Śniegu.
- Dzień Wiatru w Ogrodzie minął bardzo inten-

sywnie i szybko… jak porywisty wiatr. Na licznie 
przybyłych gości jak zawsze czekało wiele przyrod-
niczych warsztatów, które tym razem uświadamiały 
czym jest wiatr i jak wpływa na życie roślin, zwierząt 
oraz ludzi - relacjonują pracownicy Ogrodu.

Można było z bardzo bliska zobaczyć, jak rośliny 
przystosowały się do korzystania z pomocy wiatru 

i odkryć, że zwykłe trawy tak na prawdę są bardzo 
wyjątkowe i skrywają wiele tajemnic. Z pomocą pa-
sjonatów z Pasieki Edukacyjnej uczestnicy poznali 
pracę pszczelarza i mogli na własne oczy zobaczyć 
życie pszczół w ulu. 

Natomiast naukowcy z Planetarium Śląskiego 
odpowiadali na pytanie: Czy od słońca wieje wiatr? 
Ponadto przygotowali rewelacyjne warsztaty oraz 
bardzo ciekawe atrakcje, m.in. była możliwość 
wspólnego zrobienia komety przy użyciu suchego 
lodu oraz obserwacji plam na Słońcu, co było wy-
jątkowym przeżyciem.

Podczas tego święta w Ogrodzie gościli uczestni-
cy IX Radiozlotu na Sośniej - z tej okazji krótkofa-
lowcy zorganizowali bardzo ciekawą grę terenową 
odkrywając radiowe sekrety.

Na wakacje pracownicy Ogrodu przygotowali spe-
cjalny konkurs fotograficzny „Migawki z Natury”. 

Rozpoczęły się wakacje, a wraz z nimi letnie po-
dróże. Wakacyjne wycieczki to świetna okazja, żeby 
pobyć w naturze oraz uwiecznić jej piękno na zdję-
ciach.

- Dlatego też ogłaszamy nowy konkurs fotograficz-
ny dla dzieci i młodzieży, którego celem jest zwró-

cenie uwagi na walory przyrodnicze województwa 
śląskiego - zachęcają do udziału w konkursie pra-
cownicy ŚOB.

Zasady konkursu są bardzo proste:
n należy wykonać fotografie przyrodnicze, któ-

re ukażą różnorodność biologiczną wybranego 
miejsca z województwa śląskiego

n zdjęcia w formie cyfrowej (maksymalnie 3 foto-
grafie) wraz z kartą zgłoszeniową należy wysłać 
na adres e-mailowy: konkurs@sibg.org.pl

n termin nadsyłania fotografii upływa 27 sierpnia 
2023 roku.

Tegoroczna edycja Śląskiego Kalendarza Ekologicznego na półmetku
u Za nami cztery wydarzenia z okazji Dni: Ziemi, Bioróżnorodności, Chwastów i Wiatru. W sierpniu 

organizatorzy zapowiedzieli wakacyjną przerwę.

Dzień WiatruDzień ChwastówDzień BioróżnorodnościDzień Ziemi Fo
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IV LIGA
Nasz powiat reprezentowały Polo-

nia Łaziska i Gwarek Ornontowice. Po 
pierwszej rundzie Polonia była liderem, 
Gwarek wiceliderem i wydawało się, że 
jeden z tych zespołów może wygrać gru-
pę i grać w barażu o III ligę. Niestety, za-
równo ekipa z Łazisk jak i z Ornontowic 
spuściły z tonu i same wyeliminowały się 
z tej walki, dając się wyprzedzić Unii Tu-
rza Śląska. Cieszymy się z lokat w czo-
łówce, ale pozostał niedosyt.

Polonia Łaziska
Polonia jako mistrz rundy jesiennej, 

wiosną pokonała LKS Dekor Bełk 1:0, zre-
misowała z rezerwami GKS-u Tychy 2:2, 
przegrała z Unią Racibórz 1:2, zremisowa-
ła z rezerwami Podbeskidzia Bielsko 0:0, 
zremisowała z MKS-em Lędziny 3:3, wy-
grała z Drzewiarzem Jasienica 3:0 (wo), 
Błyskawicą Drogomyśl 5:0, zremisowała 
z LKS-em Czaniec 2:2, pokonała Spójnię 
Landek 3:1, uległa Orłowi Łękawica 2:3, 
pokonała Kuźnię Ustroń 1:0, Gwarka Or-
nontowice 3:1, zremisowała z ROW-em 
Rybnik 2:2, Unią Turza Śląska 2:2, MRKS  
Czechowice-Dziedzice 1:1.

Dorobek łaziszczan to sześć zwycięstw, 
siedem remisów i dwie porażki, 31 bra-
mek strzelonych oraz 19 straconych, któ-
re dały 25 punktów. Łączny dorobek obu 
rund Polonii to 59 punktów, 59 bramek 
zdobytych i 30 straconych, które pozwo-
liły zająć drugie miejsce w tabeli.

Gwarek Ornontowice
Wicelider tabeli po pierwszej run-

dzie, w drugiej zremisował z Orłem Łę-
kawica 1:1, pokonał Kuźnię Ustroń 2:0, 
MKS Lędziny 1:0, pokonał 2:1 ROW 
Rybnik, przegrał z Unią Turza Śląska 
2:3, zremisował ze Spójnią Landek 2:2, 
uległ MRKS-owi Czechowice-Dziedzice 
0:4, Dekorowi Bełk 0:2, wygrał z rezer-
wami GKS-u Tychy 3:1, przegrał z Unią 
Racibórz 1:2, rezerwami Podbeskidzia 
Bielsko 0:2, Polonią Łaziska 1:3, poko-
nał Drzewiarza Jasienica 2:1, Błyskawicę 
Drogomyśl 2:1, przegrał z LKS-em Cza-
niec 2:4.

Suma tych dokonań, to sześć zwy-
cięstw, dwa remisy, siedem porażek, 21 
goli strzelonych i 27 straconych pozwo-
liło uzbierać 20 „oczek”. W połączeniu  
z pierwszą rundą Gwarek zdobył 51 
punktów, strzelając 53 bramki i 52 stra-
cił, co dało 51 punktów i czwarte miejsce 
na koniec rozgrywek.

LIGA OKRĘGOWA
W „okręgówce” grały dwa mikołow-

skie teamy - AKS Mikołów i Burza Bo-
rowa Wieś. Przed drugą rundą na awans 
uświetniający jubileusz stulecia miał 
jeszcze szanse AKS, ale szybko okazało 
się, że rezerwy Ruchu Chorzów i Sparta 
Katowice są nie doścignięcia. Z kolei Bu-
rza znalazła się w fazie stagnacji, nie ro-
biąc kroku ani w przód, ani w tył.

AKS Mikołów
Wiosną AKS grał równo, choć nieste-

ty z wpadkami w postaci remisu i trzech 
porażek, które nie pozwoliły nawiązać  
z rywalami kontaktu pozwalającego wal-
czyć o awans. W rozegranych meczach 
zespół z ulicy Zawilców przegrał z Cy-
klonem Rogoźnik 1:2, pokonał Górnika 
Wojkowice 3:2, Spartę Katowice 2:0, prze-
grał z drugim zespołem Ruchu Chorzów 
2:6, pokonał CKS Czeladź 3:0, rezerwy 
GKS-u Katowice 1:0, RKS Grodziec 3:1, 
Siemianowiczankę 5:0, Slavię Ruda Ślą-
ska 3:1, Niwy Brudzowice 5:0, Górnika 
MK Katowice 8:1, zremisował z Pogonią 
Imielin 2:2, pokonał Sarmację Będzin 4:2, 
przegrał z Górnikiem Piaski 0:3.

10 zwycięstw, jeden remis i trzy po-
rażki, 42 bramki zdobyte i 20 straconych 
dały 31 punktów, które połączone z do-
robkiem jesiennym zgromadziły na kon-
cie 62 punkty z 84 bramkami strzelonymi  
i 37 straconymi, wystarczające do utrzy-
mania trzeciego miejsca w tabeli końco-
wej rozgrywek.

Burza Borowa Wieś
Wiosenne dokonania Burzy nie za-

chwyciły. Mecze dobre przeplatane by-
ły słabszymi albo wręcz złym. Po wyso-
kich zwycięstwach przychodziły porażki 
i trudno było określić formę drużyny. Pa-
trząc na miejsce w tabeli w porównaniu 
z pierwszą rundą, nie można powiedzieć 
nic innego jak - stagnacja.

W drugiej rundzie Burza zremisowała 
z LKS-em Żyglin 1:1, pokonała Start Sie-
rakowice 5:0, zremisowała z Nitronem 
Krupski Młyn 0:0, przegrała z ŁTS-em 
Łabędy 0:4, pokonała Silesię Miechowi-
ce 3:2, zremisowała z Concordią Knu-
rów 1:1, pokonała Jedność Przyszowi-
ce 3:1, Gwiazdę Chudów 5:0, Przyszłość 
Ciochowice 1:0, zremisowała z Orłem 
Miedary 2:2, przegrała z Odrą Miastecz-
ko Śląskie 2:5, Sośnicą Gliwice 1:2, Czar-
nymi Pyskowice 0:4, Tempem Paniów-
ki 2:7, zremisowała z Olimpią Boruszo-
wice 2:2.

Zespół „trzech piątek” - pięć zwy-
cięstw, pięć remisów i pięć porażek, 28 
bramek strzelonych, 31 straconych, to 20 
punktów, które zebrane w całość z do-
robkiem jesiennym dały 41 punktów z 58 

bramkami strzelonymi i 56 straconym, 
pozwalające zachować dziewiąte miejsce 
z rundy jesiennej.

KLASA „A”
Powiat mikołowski miał szóstkę 

przedstawicieli w trzech podokręgach. 
Jeden zespół z tej ligi wywalczył awans, 
jeden stanął na podium, a pozostałe 
pewnie zachowały A-klasowy byt.

PODOKRĘG KATOWICE
W tej grupie dwie drużyny z nasze-

go powiatu należały do drużyn nadają-
cych ton rozgrywkom i był taki moment, 
że obie miały szansę na awans. Ostatecz-
nie awans wywalczył Orzeł Mokre, a Ka-
mionka Mikołów stanęła na trzecim 
stopniu podium.

Orzeł Mokre
Drugi po rundzie jesiennej Orzeł, nie 

miał wiosną konkurencji. Od momentu, 
kiedy wyprzedził Uranię i został liderem, 
nie oddał fotela do końca i w przyszłym 
roku będzie grał w lidze okręgowej.

W rozegranych wiosną spotkaniach 
Orzeł pokonał Stadion Śląski Chorzów 
5:1, UKS Szopienice 3:0, Górnika Weso-
ła 6:0, Grunwald Halemba 4:1, uległ Na-
przodowi Lipiny 0:1, pokonał UKS Ruch 
Chorzów 7:0, Jastrzębia Bielszowice 3:1, 
Hetmana Katowice 6:1, Kamionkę Miko-
łów 5:2, zremisował z Uranią Kochłowi-
ce 0:0, pokonał Józefkę Chorzów 3:1, Wa-
wel Wirek 5:1, Gwiazdę Ruda Śląska 7:0.

11 zwycięstw, jeden remis i jedna po-

rażka, 54 gole zdobyte i tylko dziewięć 
straconych dało 34 punkty i tytuł mistrza 
wiosny. W połączeniu z dorobkiem z je-
sieni, to pierwsze miejsce w tabeli, z 67 
punktami, 106 bramkami zdobytymi 23 
straconymi, nagrodzone awansem do li-
gi okręgowej.

Kamionka Mikołów
Kamionka w pierwszej fazie rundy by-

ła rewelacją rozgrywek i zaczęła się liczyć 
w wyścigu o awans. Niestety, tę dobrą 
passę przerwały Urania Kochłowice oraz 
Orzeł Mokre i dobra gra się skończyła.

Wiosną Kamionka pokonała Górnika 
Wesoła 3:0, Stadion Śląski Chorzów 3:1, 
UKS Ruch Chorzów 6:2 Grunwald Ruda 
Śląska 2:0, Naprzód Lipiny 2:1, Jastrzębia 
Bielszowice 1:0, Hetmana Katowice 5:1, 
przegrała z Uranią Kochłowice 0:1, Or-
łem Mokre 2:5, pokonała Józefkę Cho-
rzów 1:0, przegrała z Wawelem Wirek 
1:8, wygrała z Gwiazdą Ruda Śląska 4:1, 
uległa UKS-owi Szopienice 1:3.

Dziewięć zwycięstw i cztery porażki 
przy 31 bramkach strzelonych i 13 stra-
conych wystarczyło na 27 punktów, któ-
re po zsumowaniu z jesiennymi 25 punk-
tami, 36 bramkami zdobytymi oraz 20 
straconymi, dały 52 punkty pozwalają-
ce przesunąć się o jedno miejsce w tabe-
li do góry i stanąć na najniższym stopniu 
podium.

PODOKRĘG TYCHY
W tej grupie grały trzy zespoły powia-

tu mikołowskiego. Dwa z Orzesza (LKS 
Woszczyce i LKS Gardawice) oraz Fortu-
na Wyry. Na finiszu nieoczekiwanie naj-
lepszym teamem okazał się beniaminek - 
Fortuna, który pozostawił za plecami za-
prawione w bojach klasy „A” - Woszczy-
ce i Gardawice.

Fortuna Wyry
Dla Fortuny była to udana runda. 

Po słabszej jesieni, ale ze zdobytym do-
świadczeniem wyrscy piłkarze byli rewe-
lacją rundy, odprawiając z kwitkiem wy-
żej notowane ekipy, co pozwoliło im na 
skok w górę tabeli z 12 na siódme miej-

To była długa piłkarska wiosna
Pierwsze teamy z 15 grających drużyn powiatu mikołowskiego wystartowały 11 marca, ostatnia zakończyła występy 24 czerwca. Niestety, nie wszystkie 

drużyny dotrwały do końca rozgrywek, gdyż w trakcie ligi wycofały się rezerwy LKS-u Gardawice. W pełni zadowoleni z minionego sezonu mogą być zawodnicy, 
trenerzy, działacze i sympatycy Orła Mokre, gdyż jako jedyny zespół z powiatu wywalczył awans do wyższej klasy rozgrywek. W pozostałych ekipach - sinusoida. 

Raz na górze raz na dole. Poniżej prezentujemy wiosenne dokonania wszystkich drużyn naszego powiatu oraz efekty końcowe sezonu 2022/23.
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sce. Wiosną Fortuna Wyr pokonała Kru-
pińskiego Suszec 2:1, LKS Studzionkę 
2:0, LKS Frydek 1:0, Siódemkę Tychy 3:1, 
zremisowała z Sokołem Wola 2:2, poko-
nała Znicza Jankowice 5:1, LKS Wosz-
czyce 4:1, Ogrodnika Tychy 5:2, prze-
grała z Golem Bieruń 1:4, pokonała LKS 
Rudołtowice-Ćwiklice 6:3, zremisowała  
z Unią Bieruń Stary 3:3, przegrała z Le-
śnikiem Kobiór 1:3, Czaplą Kryry 3:4, 
pokonała Stal Chełm 2:1, uległa LKS-owi 
Gardawice 0:1.

Efekt - dziewięć zwycięstw, dwa remi-
sy oraz cztery porażki, 40 bramek strze-
lonych i 27 straconych, co dało 29 punk-
tów. W połączeniu z dorobkiem jesien-
nym Fortuna zdobyła 45 punktów, strze-
lając 65 bramek i 59 tracąc, co pozwoliło 
uplasować się na siódmym miejscu.

LKS Woszczyce
Trzeci po rundzie jesiennej LKS Wosz-

czyce nie zapisze drugiej rundy do uda-
nych. W rozegranych 15 spotkaniach 
uległ Czapli Kryry 2:3, zremisował ze 
Stalą Chełm Śląski 0:0, z LKS-em Gar-
dawice 0:0, uległ Krupińskiemu Suszec 
2:6, LKS-owi Studzionka 2:4, zremisował 
z LKS-em Frydek 2:2, przegrał z Fortu-
ną Wyry 1:4, Sokołem Wola 0:1, wygrał 
ze Zniczem Jankowice 4:1, zremisował  
z Siódemką Tychy 1:1, uległ Ogrodniko-
wi Tychy 1:4, Piastowi Gol Bieruń 1:4, 
LKS Rudołtowice-Ćwiklice 2:3, wygrał  
z Unią Bieruń 5:2, Leśnikiem Kobiór 6:1.

Dorobek rundy to trzy zwycięstwa, 
cztery remisy i osiem porażek, 29 go-
li zdobytych i 43 stracone, co dało 13 
punktów. Łącznie z pierwszą rundą bi-
lans LKS-u Woszczyce to 43 punkty, 

76 bramek zdobytych oraz 63 stracone  
i dziewiąte miejsce w tabeli.

LKS Gardawice
Po rundzie jesiennej LKS Gardawice 

plasował się na piątym miejscu i zanosi-
ło się na dalszy awans. Teoretycznie, bo  
w praktyce wiosna była dużo słabsza  
i ekipa z Gardawic osunęła się w dół ta-
beli. W wiosennych meczach gardawic-
ki team przegrał z Sokołem Wola 1:5, po-
konał Znicza Jankowice 3:1, zremisował  
z LKS-em Woszczyce 0:0, pokonał 
Ogrodnika Tychy 2:0, przegrał z Piastem 
Gol Bieruń 0:3, zremisował z LKS-em Ru-
dołtowice-Ćwiklice 1:1, Unią Bieruń 0:0, 
Leśnikiem Kobiór 2:2, przegrał z Czaplą 
Kryry 0:7, pokonał Stal Chełm Śląski 1:0, 
przegrał z Siódemką Tychy 4:5, Krupiń-
skim Suszec 0:3, zremisował Z LKS-em 
Studzionka 1:1, przegrał z LKS-em Fry-
dek 3:5, pokonał Fortunę Wyry 1:0.

Cztery zwycięstwa, pięć remisów  
i sześć porażek, 19 bramek zdobytych 
i 33 stracone dały 17 punktów. Łączny 
dorobek sezonu to 43 punkty, 52 bram-
ki strzelone i 60 straconych, pozwalające 
zająć 10 miejsce w tabeli.

PODOKRĘG ZABRZE

Gwarek II Ornontowice
Powiatowym rodzynkiem w tej grupie 

były rezerwy Gwarka Ornontowice. Grę 
tego zespołu w rundzie wiosennej można 
ocenić w barwach czarno-białych. Gwa-
rek albo grał dobrze i wygrywał, albo źle  

i przegrywał. Bez odcieni szarości w posta-
ci remisów. Stąd też runda była słabsza od 
jesiennej i spadek o dwa miejsca w tabeli.

W drugiej rundzie druga drużyna 
Gwarka Ornontowice wygrała z Mło-
dością Rudno 5:0, uległa Zamkowcowi 
Toszek 2:3, wygrała ze Zrywem Rado-
nia 8:0, Sokołem Łany Wielkie 3:0, Wal-
ką Zabrze 3:1, przegrała z Carbo Gliwi-
ce 1:5, wygrała z Naprzodem Żernica 2:1, 
przegrała za Spartą Zabrze 1:4, Naprzo-
dem Świbie 1:2, Tęczą Wielowieś 0:5, 
Olimpią Pławniowice 0:3, KS Rachowi-
ce 0:2, Ruchem Kozłów 0:3 (wo), Gwar-
kiem Zabrze 0:8, wygrała z Zaborzem 
Zabrze 4:2.

Wiosenny bilans to sześć zwycięstw  
i dziewięć porażek przy 30 bramkach zdo-
bytych i 39 straconych, co przełożyło się 
na 18 punktów. Po zsumowaniu obu rund, 
Gwarek II wywalczył 46 punktów przy 72 
bramkach zdobytych i tyluż straconych, 
ca dało szóste miejsce na koniec sezonu.

KLASA „B”
W klasie „B” do rozgrywek w trzech 

podokręgach w rundzie wiosennej wy-
startowały cztery drużyn, metę osiągnęły 
trzy, gdyż w trakcie rezerwy LKS-u Gar-
dawice zrezygnowały z dalszych gier.

PODOKRĘG KATOWICE

Strażak Mikołów
Strażak w rundzie wiosennej był cie-

niem drużyny z jesieni i choć ma na kon-
cie trzy punkty, to na boisku nie zdobył 
żadnego, gdyż zaliczone trzy „oczka”, to 
„zdobycz” za walkower.

Strażak przegrał z rezerwami Pogoni 
Imielin 0:4, AP Wyzwoleniem Chorzów 
0:5, Górnikiem 09 Mysłowice 0:4, rezer-
wami UKS-u Szopienice 1:3, drugą dru-
żyną Siemianowiczanki 1:2, rezerwami 
Jastrzębia Bielszowice 2:4, pokonał wy-
zwolenie Chorzów 3:0 (wo).

Jedno zwycięstwo walkowerem i sześć 
porażek, przy siedmiu bramkach zdoby-
tych (trzy z tytułu walkowera) i 30 stra-
conych, dały tylko trzy punkty. Po zsu-
mowaniu dorobku z obu rund, Strażak 
uzbierał 12 punktów, strzelając 21 bra-
mek i 51 tracąc, co dało dziewiąte miej-
sce. Dobrze, że w podokręgu Katowice  
z tej klasy rozgrywek nie ma spadków.

PODOKRĘG TYCHY
W tym podokręgu wystartowały dwie 

drużyny z Orzesza, z których do końca 
rozgrywek dotrwała jedna. Smutne!

Niepokorni Orzesze
Niepokorni Orzesze pokazali, że 

okrzepli w klasie „B” i po dobrej jesie-
ni, pokazali się z jeszcze lepszej strony, 
awansując w górę tabeli.

Niepokorni Orzesze pokonali UKS 
Warszowice 4:3, KS Brzeźce 5:2, re-
zerwy LKS-u Gardawice 1:0, rezerwy  
JUW-e Tychy 3:1, LKS Mizerów 5:1, ule-
gli Czułowiance Tychy 1:2, Polonii Mię-
dzyrzecze 0:5, zremisowali z LKS-em Wi-
sła Mała 1:1, Przegrali z Czarnymi Piasek 
1:2, pokonali drugi zespół Pniówka Paw-
łowice 2:0, rezerwy LKS-u Wisła Wiel-
ka 2:1, zremisowali z Nadwiślanem Góra 
0:0, ulegli rezerwom MKS-u Lędziny 0:4.

Siedem zwycięstw, dwa remisy i cztery 
porażki, 25 bramek strzelonych oraz 22 
stracone pozwoliły zgromadzić 23 punk-
ty, które połączone z dorobkiem jesien-
nym uplasowały Niepokornych na siód-
mym miejscu z 42 punktami i bilansem 
bramkowym 53-45.

LKS Gardawice II
Drugi zespół LKS-u Gardawice przy-

stąpił do drugiej rundy i rozegrał tyl-
ko sześć meczów, po których wycofał się 

z rozgrywek. W rozegranych meczach 
uległ drugiej drużynie JUW-e Tychy 
0:5, pokonał LKS Mizerów 4:3, przegrał  
z Niepokornymi Orzesze 0:1, Polonią 
Międzyrzecze 0:5, LKS-em Wisła Mała 
0:4 (wo), Czarnymi Piasek 0:3 (wo).

PODOKRĘG ZABRZE

Burza Borowa Wieś II
Grające w klasie „B” podokręgu Za-

brze rezerwy Burzy Borowa Wieś, po-
kazały się z jak najlepszej strony, będąc 
jednym z zespołów nadających ton roz-
grywkom. Zgłoszenie takiej drużyny re-
zerw do rozgrywek ma sens.

W rundzie wiosennej rezerwy poko-
nały Orła Paczyna 4:3, przegrały ze Star-
tem Kleszczów 1:2, wygrały z Quo Vadi-
sem Makoszowy 6:3, uległy Victorii Pil-
chowice 0:5, wygrały z Amatorem Rudzi-
niec 4:2, Ruchem II Kozłów 4:1, Piastem 
Pawłów 2:1, KS Grzybowice 5:1, zre-
misowały z Orłem Stanica 2:2, wygrały  
z Dramą Kamieniec 4:0, Leśnikiem Łą-
cza 10:0, Pogonią Zamięcice 4:1, prze-
grały z Wilkami Wilcza 0:4.

Dziewięć zwycięstw, jeden remis, trzy 
porażki, 46 bramek zdobytych i 25 stra-
conych pozwoliły zgromadzić 26 punk-
tów, a w bilansie całego sezonu - 56 
punktów, 98 goli zdobytych i 45 straco-
nych umiejscowiło zespół tuż za podium, 
czyli na czwartym miejscu.

KLASA „C”
W tej klasie rozgrywek powiat miko-

łowski miał jednego przedstawiciela - 
LKS Bujaków. Kibice liczyli, że LKS-owi 
uda się powrócić w szeregi klasy „B”, ale 
wiosna w wykonaniu tego zespołu była 
słabiutka. Zwycięstw tyle, „co kot napła-
kał” więc trudno było marzyć o dobrej 
lokacie. Trzeba poczekać!

W rundzie wiosennej LKS Bujaków 
przegrał z Brasil-Florianem Czekanów 
1:3, Ślązakiem Byczyna 2:4, zremisował 
z AP Team Gliwice 1:1, rezerwami Tem-
pa Paniówki 1:1, pokonał Koronę Bar-
główka 8:1, uległ drugiej drużynie Jed-
ności Przyszowice 0:1, rezerwom Sośni-
cy Gliwice 1:3, wygrał z rezerwami Za-
borza Zabrze 3:0 (wo), zremisował z Na-
przodem Łubie 1:1, przegrał z Orłami 
Bojszów 1:2.

Dwa zwycięstwa (w tym jedno walko-
werem), trzy remisy i pięć porażek przy 
19 bramkach zdobytych i 17 straconych, 
pozwoliły w rundzie wiosennej „uciułać” 
dziewięć punktów. Po zsumowaniu z do-
robkiem z rundy jesiennej, dało to szó-
ste miejsce (spadek o dwie lokaty) z 28 
punktami, 40 bramkami strzelonymi i 30 
straconymi.

Tadeusz Piątkowski
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